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Editoriál
Predpokladám, že mail 

v podobnom znení neprišiel len 
mne. Obsahuje návod, ako sa 
brániť pred prasacou chrípkou 
od nejakého Dr. Vinaya Goyala. 
Pána Goyala síce nepoznám, 
ale jeho rady sú na prvý po-
hľad jednoduché a myslím si, 
že aj logické. Na každom kroku 
počúvame, že najideálnejším 
spôsobom prevencie je očkova-
nie. Pravdivosť a férovosť tejto 
informácie nechám na posúde-
nie čitateľom. Takže čo vlastne 
odporúča Dr. Goyal? Umývajte 
si ruky čo najčastejšie. Odolajte 
pokušeniu dotýkať sa nimi akej-
koľvek časti tváre. Samozrejme 
s výnimkou napríklad umývania. 
Dvakrát denne kloktajte slanou 
teplou vodou, ktorá zabraňu-
je šíreniu vírusu. Ide o veľmi 
lacný, jednoduchý, ale hlavne 
účinný spôsob prevencie. As-
poň raz denne si prepláchnite 
nosné dierky teplou slanou vo-
dou. Túto starú jogínsku techni-
ku pri troche trpezlivosti zvlád-
ne každý. Posilňujte imunitu 
stravou bohatou na vitamín C. 
V prípade, že sa rozhodnete pre 
tabletky céčka, uistite sa, či ob-
sahujú aj zinok, ktorý napomá-
ha vstrebávaniu tohto vitamínu. 
Pite toľko teplých nápojov, koľ-
ko môžete. Pitie teplých nápo-
jov má totiž podobný účinok 
ako kloktanie, len v opačnom 
smere. Podľa Dr. Goyala teplé 
nápoje vymývajú šíriaci sa vírus 
z krku do žalúdka, kde nemôže 
prežiť, šíriť sa, ani nijako škodiť. 
Citujem ďalší zdroj: „Kto sa bojí, 
že ochorie na chrípku, zaruče-
ne na ňu aj ochorie.“ Informácií 
o prevencii proti chrípke je dnes 
všade nadostač. Ostáva na 
každom z nás, akú taktiku zvo-
lí. Na záver moja osobná skú-
senosť s očkovaním. Asi pred 
pätnástimi rokmi sa na mojom 
vtedajšom pracovisku hromad-
ne vakcinovalo proti chrípke. Aj 
keď som nemala v úmysle túto 
procedúru podstúpiť, šéf nám to 
dal príkazom. Podotýkam, že 
chorá som tak maximálne raz 
za päť rokov. O niekoľko dní ud-
rela chrípka s takou intenzitou, 
že som mala mesiac čo robiť, 
aby sa moje telo ako tak vráti-
lo do normálu. Na chrípku vte-
dy ochorela približne polovica 
mojich čerstvo zaočkovaných 
kolegov.

Peter Chudík zvíťazil aj v druhom kole
Aj najbližšie štyri roky bude na 

čele Prešovského samosprávneho 
kraja Peter Chudík. Uplynulú sobotu 
o tom rozhodli hlasy voličov, ktorí sa 
zúčastnili na druhom kole predsed-
níckych volieb. Súčasný župan, kto-
rý kandidoval za koalíciu Smer-SD, 
ĽS-HZDS, HZS, SZS získal v celom 
kraji 63179 hlasov, čo predstavova-
lo 54,06 %-nú podporu. Jeho súper 
v druhom kole, Ján Hudacký (SDKÚ-
DS, KDH, SaS), získal 53686 hlasov 
(45,93%). Volebná účasť v kraji kles-
la oproti prvému kolu z 26,31 % na 
19,22%.

P. Chudík vyhral s veľkou pre-
vahou aj v stropkovskom volebnom 
obvode. Spolu tu získal 2789 hlasov 
(73,86 %; v prvom kole 3095 hlasov). 
J. Hudackého podporilo 987 voličov 
(26,13%; v prvom kole 846). V rámci 
52 volebných okrskov dominoval P. 
Chudík v päťdesiatich, v Korunko-
vej dopadlo hlasovanie nerozhodne 
a J. Hudacký získal podľa údajov 
zverejnených Štatistickým úradom 
vyšší počet hlasov ako súper jedine 
v Staškovciach. Na voľbách sa v na-
šom obvode zúčastnilo 3813 voličov 
(23,52%; v prvom kole to bolo 5178 
voličov, resp. 31,96%). Volebná 
účasť v 42 obciach okresu predsta-
vovala 31%, v desiatich mestských 
okrskoch volilo 16,84% oprávnených 
voličov.

V susednom Svidníku sa na 
voľbách zúčastnilo 6883 voličov 
(26,55%). Aj tam zvíťazil so ziskom 
5257 hlasov (76,98%) P. Chudík. J. 
Hudackého podporilo 1569 voličov 
(23,01%). 

P. Chudík zvíťazil v deviatich 
volebných obvodov kraja. Najvyššiu 
podporu získal v Medzilaborciach 
(82,18%) a už spomínanom Svid-
níku a Stropkove. J. Hudacký vy-
hral v štyroch obvodoch – Prešov 
(59,03%), Kežmarok (55,75%), Le-
voča (54,20%) a Poprad (52,08%). 

Najvyššia volebná účasť bola 
v okrese Medzilaborce (30,48%), na-
sledoval Svidník (26,55%) a Strop-
kov (23,52%). Štvrtý bol prešovský 
volebný obvod s 23,35%. Najmen-
ší záujem o voľby mali obyvatelia 

okresov Kežmarok (13,61%), Snina 
(14,26%) a Poprad (14,51%). Voleb-
né komisie v kraji i okrese Stropkov 
nezaznamenali vážnejšie problémy, 
ktoré by ohrozili priebeh či legitimitu 
volieb. 

Výsledky druhého kola volieb 
predsedu PSK v jednotlivých ob-
ciach okresu Stropkov: 

Baňa (151 oprávnených voli-
čov/33 voličov, ktorým boli vydané 
obálky): P. Chudík 22, J. Hudacký 

11. Breznica (592/138): P. Chu-
dík 90, J. Hudacký 46. Breznička 
(105/17): P. Chudík 14, J. Hudacký 
3. Brusnica (268/61): P. Chudík 44, 
J. Hudacký 16. Bukovce (413/117): 
P. Chudík 108, J. Hudacký 7. Bystrá 
(26/19): P. Chudík 16, J. Hudacký 3. 
Bžany (127/33): P. Chudík 28, J. Hu-
dacký 5. Chotča (446/83): P. Chudík 
74, J. Hudacký 9. Duplín (379/87): 
P. Chudík 56, J. Hudacký 28. Gribov 
(155/102): P. Chudík 95, J. Hudacký 
6. Havaj (322/76): P. Chudík 60, J. 
Hudacký 15. Jakušovce (47/19): P. 
Chudík 13, J. Hudacký 5. Kolbovce 
(125/53): P. Chudík 50, J. Hudacký 3. 
Korunková (76/21): P. Chudík 10, J. 
Hudacký 10. Kožuchovce (57/25): 
P. Chudík 24, J. Hudacký 1. Krišľov-
ce (27/13): P. Chudík 13, J. Hudacký 
0. Kručov (182/42): P. Chudík 32, J. 
Hudacký 10. Krušinec (199/39): P. 

Chudík 24, J. Hudacký 14. Lomné 
(221/52): P. Chudík 42, J. Hudacký 
10. Makovce (137/35): P. Chudík 32, 
J. Hudacký 3. Malá Poľana (87/61): 
P. Chudík 52, J. Hudacký 8. Miková 
(111/62): P. Chudík 54, J. Hudacký 
8. Miňovce (277/70): P. Chudík 49, 
J. Hudacký 21. Mrázovce (78/17): 
P. Chudík 15, J. Hudacký 2. Nižná 
Olšava (324/109): P. Chudík 92, J. 
Hudacký 16. Oľšavka (194/37): P. 
Chudík 30, J. Hudacký 7. Potôčky 
(53/39): P. Chudík 39, J. Hudacký 0. 
Potoky (79/27): P. Chudík 26, J. Hu-
dacký 1. Solník (36/22): P. Chudík 20, 
J. Hudacký 2. Staškovce (194/75): 
J. Hudacký 59, P. Chudík 15. Šandal 
(250/55): P. Chudík 35, J. Hudacký 
20. Tisinec (298/107): P. Chudík 
89, J. Hudacký 15. Tokajík (91/24): 
P. Chudík 20, J. Hudacký 3. Turany 
n./O. (336/65): P. Chudík 41, J. Hu-
dacký 24. Varechovce (134/66): P. 
Chudík 54, J. Hudacký 12. Veľkrop 
(146/58): P. Chudík 48, J. Hudacký 
9. Vislava (182/75): P. Chudík 66, 
J. Hudacký 9. Vladiča (62/27): P. 
Chudík 24, J. Hudacký 3. Vojtovce 
(102/36): P. Chudík 32, J. Hudacký 3. 
Vyškovce (112/46): P. Chudík 44, J. 
Hudacký 2. Vyšná Olšava (453/166): 
P. Chudík 144, J. Hudacký 17. Vyšný 
Hrabovec (144/88): P. Chudík 73, J. 
Hudacký 14. 

Mesto Stropkov (podľa jednot-
livých okrskov): Volebný okrsok č. 
1 (363/112): P. Chudík 84, J. Hudacký 
27. Volebný okrsok č. 2 (892/139): 
P. Chudík 72, J. Hudacký 66. Voleb-
ný okrsok č. 3 (882/154): P. Chudík 
92, J. Hudacký 61. Volebný okrsok 
č. 4 (1173/104): P. Chudík 73, J. 
Hudacký 31. Volebný okrsok č. 5 
(816/125): P. Chudík 72, J. Hudacký 
53. Volebný okrsok č. 6 (1006/199): 
P. Chudík 121, J. Hudacký 77. Vo-
lebný okrsok č. 7 (1107/160): P. 
Chudík 94, J. Hudacký 65. Volebný 
okrsok č. 8 (1006/214): P. Chudík 
136, J. Hudacký 77. Volebný okrs-
ok č. 9 (854/145): P. Chudík 94, J. 
Hudacký 50. Volebný okrsok č. 10 
(310/64): P. Chudík 42, J. Hudacký 
20. Mesto spolu (8409/1416): P. 
Chudík 880, J. Hudacký 527. -np-

Ilustračné foto

Klzisko napokon otvoria
V minulom vydaní Spektra sme 

priniesli informáciu, že členovia mest-
skej rady kvôli úspore peňazí v roz-
počte prijali rozhodnutie o odstávke 
zimného štadióna v nadchádzajúcej 
sezóne. Napriek tomu, že prednosta 
MsÚ prezentoval stanovisko rady ako 
jednoznačné a definitívne, začiatkom 
minulého týždňa absolvoval primátor 
Peter Obrimčák rokovanie s riadi-
teľom mestského podniku Služba 
Gabrielom Zajtkom. „Na mestskej 
rade sme sa zaoberali návrhmi 
balíka opatrení súvisiacich s glo-
bálnou hospodárskou krízou a jej 
dopadom na náš rozpočet. Názory 
na tému spustenia či nespuste-
nia prevádzky zimného štadióna 
boli rôzne a preto som bol pove-
rený rokovať s riaditeľom Služby, 

s ktorým sme si podrobne prebrali 
ekonomickú situáciu v podniku. 
Po niekoľkohodinovom rokovaní, 
kde sme si zhodnotili kompletnú 
hospodársku a ekonomickú ana-
lýzu podniku, sme prišli k záveru, 
že zimný štadión bude spustený,“ 
oznámil primátor. Dodal, že diskusiu 
k zimnému štadiónu určite nevníma 
ako nezáujem vedenia mesta o bu-
dúcnosť tunajších športovísk. „Na 
zasadnutí mestskej rady sme dis-
kutovali o rôznych možnostiach 
so snahou reagovať zodpovedne 
na naše rozpočtové možnosti. 
Keďže s riaditeľom Služby sme 
našli odpovede na všetky otázky, 
opakujem, že zimný štadión bude 
verejnosti k dispozícii,“ doplnil 
primátor, ktorý je presvedčený, že 

Stropkov môže byť v oblasti špor-
tových možností vzorom aj pre iné 
mestá. Spomenul vybudované ihris-
ká s umelou trávou, zrekonštruované 
tenisové kurty i opravu strechy krytej 
plavárne. „V najbližších týždňoch 
nás čaká kompletná rekonštrukcia 
mestskej športovej haly a násled-
ne rekonštrukcia haly v areáli ZŠ 
Mlynská. Nedoriešenou otázkou 
ostáva lyžiarky vlek, no v tom-
to prípade si treba uvedomiť, že 
Stropkov leží v nevýhodnej kli-
matickej zóne. Mrzí nás to, ale 
v súčasnej situácii si nemôžeme 
dovoliť investovať do jeho mo-
dernizácie,“ uviedol primátor. Pod-
ľa posledných informácií z mesta 
by prevádzka štadióna mala začať 
v druhej polovici decembra. -np-



3 Spektrum 30. november 2009

AnketaAnketa Anketa

-ada-, -Bd-

S. P. (Stropkov): Som máloke-
dy doma, takže veľmi neupratujem. 
U nás má tieto veci na starosti man-
želka. Ona triedi a vyhadzuje nepo-
trebné veci.

Daniela Paľová (Stropkov): Pri 
upratovaní zvážim, ktoré veci by sa 
ešte mohli zísť a ktoré sú úplne ne-
potrebné. Vyhadzujem len tie druhé.

Hovorí sa, že vyhadzovaním starých nepotrebných vecí sa človek sym-
bolicky zbavuje aj starých, negatívnych, nepotrebných myšlienok. Čo je na 
tomto tvrdení pravdy, nech posúdi každý sám. My sme sa piatich respon-
dentov pýtali, či im padne zaťažko zbavovať sa zbytočností. Tu sú ich od-
povede:

Padne vám zaťažko zbaviť sa starých vecí?

Mária (Stropkov): Všetko nepo-
trebné oblečenie dávam na charitu. 
Vytriediť nepotrebné veci zvyknem 
dvakrát ročne - v jari a v jeseni.

Kamil Čarný (Stropkov): Nie, 
nerobí mi to problém. Všetko nepo-
trebné vyhadzujem, nič nenechá-
vam. Keď mám pocit, že sa nahro-
madilo veľa zbytočností, jednoducho 
ich povyhadzujem.

Marcela Mulíková (Stropkov): 
Nerobí mi to najmenší problém. 
Približne raz mesačne vytriedime 
potrebné od nepotrebného a to ne-
potrebné vyhodíme. Máme malý byt 
a zbytočnosti nemáme kde ukladať.

Polícia hlási
Pytliačil na Domaši

Z prečinu pytliactva obvinili mi-
nulý týždeň policajti z Turan nad 
Ondavou 56-ročného Prešovčana. 

Obvinený muž 21. 11. 2009 
okolo 23.45 hod. lovil na Domaši, 
v katastri obce Bžany, ryby a to 
počas individuálnej ochrany mimo 
ustanoveného denného času lovu 
rýb. V novembri je lov rýb v čase od 
20.00 hod. do 7.00 hod. zakázaný.

Mladistvý pod vplyvom 
alkoholu

15. novembra počas obchôdz-
kovej služby v Bukovciach zistila 
hliadka OOPZ Stropkov, že mla-
distvý T. D. zo spomínanej obce je 
pod vplyvom alkoholických nápo-
jov. Dychovou skúškou mu policajti 
namerali 0,55 mg alkoholu na liter 
vydychovaného vzduchu. Prípad 
bol kvalifikovaný ako priestupok na 
úseku ochrany pred alkoholizmom 
a inými toxikomániami. 

Ukradli mu bicykel
16. novembra osobne ozná-

mil na OO PZ J. D. zo Stropkova, 
že mu neznámy páchateľ odcudzil 
horský bicykel CTM čiernej farby. 
Prípad bol kvalifikovaný ako prie-
stupok proti majetku. Po páchate-
ľovi krádeže pátrajú stropkovskí 
policajti.

„Zmizla“ mu tuja
18. novembra osobne oznámil 

na OO PZ A. S. zo Stropkova, že 
mu niekto v katastri obce Šandal, 
na pozemku kde má chatku, ukra-
dol okrasnú tuju. Prípad bol kvalifi-
kovaný ako priestupok proti majet-
ku. Po páchateľovi krádeže pátrajú 
stropkovskí policajti.

Zatepľovací program využila jediná bytovka v meste
V priebehu októbra začalo spo-

ločenstvo vlastníkov bytov E2 na 
Mlynskej ulici realizovať projekt 
kompletného zateplenia bytového 
domu, na ktorý ako jediní v mes-
te získali prostriedky z vládneho 
programu zatepľovania. Spomínaný 
bytový dom bol skolaudovaný v roku 
1971 ako druhý „panelák“ v Stropko-
ve. Bezúročný úver vo výške 172 tis. 
eur (5,2 mil. Sk) budú splácať nasle-
dujúcich 15 rokov. „Napriek tomu, 
že v súvislosti so zatepľovacím 
programom mnohí 
hovorili o zložitej 
administratíve, za 
naše spoločenstvo 
môžem povedať, že 
celý proces sme bez 
problémov zvládli 
a kompletnú žiadosť 
sme posielali už 8 dní 
po spustení progra-
mu. V Štátnom fonde 
rozvoja bývania bola 
zaregistrovaná pod 
poradovým číslom 
68. Samozrejme, že 
k nej bolo potrebné 
doložiť množstvo 
dokladov, ale pre 
ľudí, ktorí sú vo vedení bytových 
spoločenstiev či správcovských 
spoločnostiach to nemal byť žia-
den problém,“ vysvetlila podpred-
sedníčka bytového spoločenstva E2 
Lenka Polivčáková, ktorá žiadosť 
pripravovala. Bolo k nej potrebné do-
ložiť dvadsať príloh od identifikácie 
žiadateľa, cez projektovú dokumen-
táciu a tepelno-technický posudok až 
po finančnú spôsobilosť na čerpanie 
úveru. Ten je zaručený tzv. záložným 
právom na pohľadávku. „V praxi 
ide o ručenie účtom, na ktorom 

je tvorený fond opráv bytového 
spoločenstva. Na splátku úveru 
môže byť použitých max. 80 % 
fondu opráv, zvyšok musí ostať 
vo fonde,“ doplnila L. Polivčáková. 
Ďalšou z podmienok získania štát-
nej podpory bol výber dodávateľa 
stavby, ktorý je držiteľom certifikátu 
na vykonávanie zatepľovania. Víťa-
zom výberového konania sa stala 
spoločnosť TERA-STAV z Martina. 
Aj keď niektoré bytové samosprávy 
zahrnuli do objemu prác aj výmenu 

okien, v bytovom dome E2 budú 
realizovať len zateplenie suterénu, 
obvodového plášťa a strechy. „Keď-
že asi 80 percent vlastníkov bytov 
už má vymenené okná, dohodli 
sme sa, že tí zvyšní si ich vyme-
nia na vlastné náklady po schvá-
lení štátnej podpory, s čím všetci 
súhlasili. Chceli sme totiž, aby si 
ľudia mohli vybrať firmu, ktorá im 
nové okná dodá, podľa vlastného 
uváženia.“ Podpredsedníčka byto-
vého spoločenstva pozitívne hod-
notí aj prístup všetkých vlastníkov 

bytov k spomínanému projektu. Po-
čas prípravy podkladov sa nestretla 
s nesúhlasným stanoviskom a všetci 
projekt zateplenia vítali. Takisto na 
MsÚ v Stropkove, prostredníctvom 
ktorého bola žiadosť na ŠFRB zasla-
ná, sa stretla s maximálnou ústreto-
vosťou.

Ako už bolo spomenuté, úver 
budú splácať 15 rokov z prostriedkov 
vo fonde opráv. „Čo sa týka ukon-
čenia stavebných prác, dnes to 
nevieme odhadnúť, keďže zatep-

ľovať a nanášať 
fasádu je možné 
len za určitých 
poveternostných 
podmienok. Všet-
ko teda bude zá-
ležať od počasia. 
V každom prípa-
de hodnotím celý 
program zatepľo-
vania kladne a je 
možno škoda, že 
sa doň nezapojilo 
viac bytových sa-
mospráv v meste,“ 
povedala L. Polivčá-
ková. V priebehu 
minulého týždňa už 

bola dokončená fasáda na západ-
nej stene obytného domu a aktuálne 
počasie, na koniec novembra neob-
vykle teplé, zatiaľ stavbárom prácu 
výraznejšie nekomplikuje. 

Podľa posledných dostupných 
údajov zo septembra tohto roku evi-
doval ŠFRB 82 žiadostí spoločen-
stiev vlastníkov bytov (SVB) o bez-
úročný úver na zatepľovanie za vyše 
15 mil. eur. Podpora bola priznaná 
38 spoločenstvám v celkovej sume 
vyše 7,6 mil. eur. 

-np-
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Adventné zamyslenie
Je ľahšie poslúchať

ako rozkazovať
Už je tu december, mesiac ad-

ventný, ale aj vianočný. Jedno je 
isté: ako prežijeme advent, také 
budú aj Vianoce. V advente máme 
pracovať na svojom zušľachtení. Bo-
žie slovo nás k tomu vyzýva: „Kaž-
dá dolina nech sa zdvihne a každý 
vrch a kopec zníži; čo je kopcovité, 
nech je rovinou, a čo hrboľaté, ní-
žinou.“ (Iz 40, 4) A Božie slovo treba 
poslúchať, lebo ono sa nesmie vrátiť 
naprázdno. 
Človek nie je rád, keď mu niekto 
niečo prikazuje.

Obyčajne sa 
proti tomu búri: „Ja 
viem, čo mám robiť. 
Staraj sa o seba!“ 
Lenže! Keď je človek 
v neznámom kra-
ji a nepozná cestu 
a niekto mu poradí, 
kadiaľ ísť, sotva po-
vie: „Čo mi máš čo 
rozkazovať? Ja pôj-
dem, kadiaľ chcem!“ 
Teda smer, ktorým máme ísť, môže 
určiť iba ten, kto ho pozná. 

A čo ak ide o náš život?
Ak ide o to, aby sme vedeli 

správne a dobre žiť?! Všetko stvo-
renie obyčajne vie, čo má robiť, ako 
žiť, ako rozoznávať, čo mu osoží 
a čo neosoží. Napríklad: Včely pres-
ne vedia, na ktorý kvet majú sadnúť 
a na ktorý nie. Malé kuriatko hneď po 
vyliahnutí vie, ktoré zrno môže zobať 
a ktoré nie. A ako je to u človeka? 
Tak ako na začiatku Stvoriteľ zaria-

dil, aby včela vedela, na ktorý kvet 
si má sadnúť, aby kuriatko vedelo, 
ktoré zrno zobať a ktoré nie, tak do 
duše človeka vložil svedomie, ktoré 
nazývame „Boží hlas v nás“. Len-
že tak, ako sa môže stať, že niekto 
otrávi kvety a včely, ktoré vedia, na 
ktoré kvety majú sadať a kde majú 
hľadať nektár, naraz hynú, pretože 
pre toto už nemajú zmysel a cit. Ktosi 
ich oklamal. To, čo im Stvoriteľ zjavil 
ako správne, dobré a hodnotné, ktosi 
znehodnotil, otrávil. 

Niečo podobné sa stalo s člo-
vekom. Prišiel hriech, otrava a jeho 

strašné následky. 
I svedomie sa ta-
kýmto spôsobom 
poplietlo, pomiatlo 
a otupelo. Samo-
zrejme nastáva 
zmätok. Preto Boh 
vo svojej dobrote 
dáva konkrétne pri-
kázania, čo možno 
a nemožno robiť. 
Sú to Desatoro, ako 
konkrétne orientač-

né body, ktorých sa má človek držať 
aj vtedy, keď mu svedomie nebude 
nič hovoriť, teda je hluché. Je to tak, 
že svedomie často býva tak otupené 
a dezorientované, že človek sa ním 
nemôže vždy riadiť. 

Čo na záver? Je advent. Nastal 
čas urobiť si poriadky vo svojom vnút-
ri, vo svedomí. Ježišova odpoveď na 
otázku mladíka z Evanjelia: „Pane, 
čo mám robiť, aby som dosiahol več-
ný život?“ znie aj dnes nám: „Zacho-
vávaj prikázania a budeš žiť.“ dekan

Blahoželanie
Dňa 1. decembra 2009 sa dožíva krásnych 80. rokov 

života náš drahý otec a dedko Michal Jacečko z Makoviec. 
Nech sa ti dni šťastia množia, nech Ťa chráni ruka božia. 
Dvíhame oči nad oblohu, vznášame vrúcne Bohu. Aby po 
ďalšie dlhé roky s istotou viedol Tvoje kroky. Nech Ťa vždy 
jeho milosť chráni, nech splní každé z Tvojich prianí. Ži 
dlho, otec, medzi nami, kým Ťa máme, nie sme sami.

To Ti do ďalších rokov s vrúcnou lás-
kou želajú manželka Helena, syn Dušan 

a dcéra Viera s rodinami.

Blahoželanie
Drahý náš manžel, otec a dedko Jozef Černiga. Dňa 

3. 12. 2009 sa dožívaš významného životného jubilea 
60‑tich rokov. Prajeme Ti, aby si v šťastí, v zdraví a v ra‑
dosti prežil ďalšie roky života v kruhu svojej rodiny.

Manželka, synovia Peter a Jozef, vnúčatá 
Peťka, Dávid a Tinko.

Mesto Stropkov pozýva všet-
ky deti z mesta a okolia na stret-
nutie s Mikulášom, ktoré sa usku-
toční v nedeľu 6. 12. 2009.

Mikulášske oslavy začnú 
o 16.15 hod. na Námestí SNP 
príchodom Mikuláša, ktorý 
o 16.30 hod. rozsvieti vianočný 
stromček a vianočnú výzdobu 
v meste. Program bude pokra-

čovať o 17.00 hod. v divadelnej sále 
mesta rozprávkou „Snežní ľudkovia“.

Vstupné je 0,50 €.
Tešíme sa na Vás!

Stretnutie s Mikulášom

V Breznici si Nežnú pripomenuli 
Koncertom slobody

Pri príležitosti Nežnej revolúcie 
zorganizovali v Breznici Koncert slo-
body. Akcia s neoficiálnym, ale o to 
populárnejším názvom Breznický 
masaker, sa uskutočnila v chate nad 
obecným ihriskom. Približne 150 fanú-
šikov dostali do varu rockové a meta-
lové kapely KILLER FACE (Stropkov, 
Breznica), GRINDING BROTHERS 
(Stropkov, Breznica), NIRVANA REVI-
VAL (Svidník) a CBA (Svidník). „Po-
čítali sme s tým, že príde nejakých 
štyridsať ľudí. Napokon ich prišlo 
okolo 150 z Breznice, Stropkova aj 
zo susedných okresov. Vôbec sme 
nečakali, že na akciu, ktorú sme or-
ganizovali vôbec po prvýkrát, príde 

toľko mládeže,“ netajil dobrý pocit 
z vydareného podujatia jeho hlavný or-
ganizátor Vlado Džupin. Hoci Koncert 
slobody avizovali plagáty v Breznici, 
letáky v Stropkove a oznam v Spektre, 
väčšina mladých sa o ňom dozvedela 
prostredníctvom populárneho facebo-
oku. Keďže kapacita breznickej chaty 
nestačila množstvu ľudí, ktorí sa tu pri-
šli zabaviť, v polovici koncertu sa or-
ganizátori rozhodli presunúť aparatúru 
vonku na betónovú plochu. Fantastic-
kú atmosféru neschladilo ani nie príliš 
priaznivé novembrové počasie. Na 

otázku, či bude mať Breznický masa-
ker svoje pokračovanie, Vlado Džupin 
zareagoval. „Veľký úspech koncertu 
nás takpovediac nakopol a uvažu-
jeme o tom, že podobné akcie bu-
deme organizovať aj v budúcnosti, 
najmä v letnom období.“ Aj napriek 
kontroverznému neoficiálnemu ná-
zvu nedošlo na Breznickom masakre 
k žiadnemu incidentu. Mladí sa tu pri-
šli predovšetkým zabaviť a vypočuť si 
kvalitnú produkciu regionálnych kapiel. 
„Chcel by som sa poďakovať sta-
rostovi Breznice Slavovi Brendzovi 
za podporu pri organizácii koncer-
tu. A ľuďom odkazujem, že už teraz 
sa môžu tešiť na ďalšie ročníky,“ 

dodal V. Džupin.
„V Breznici 

si na rozdiel od 
iných obcí všimli, 
že bol 17. novem-
ber. Ako jedna 
z mála obcí sme 
pripravili osla-
vy. V obecnom 
rozhlase odznela 
relácia venovaná 
udalostiam, ktoré 
zmenili smerova-
nie našej krajiny. 

Pre mladých, lebo práve oni počas 
Nežnej revolúcie s odvahou vykro-
čili do ulíc, sme pripravili Koncert 
slobody. Moji kolegovia starostovia 
ako by si ani nevšimli, že nejaké 
oslavy 20. výročia Nežnej revolúcie 
boli. Keby nie 17. novembra 1989, 
boli by sme súdruhmi, tajomníkmi 
MNV s platom okolo 100 eur, dnes 
sme pánmi starostami s platom 
okolo 1 000 eur,“ povedal na margo 
osláv Nežnej revolúcie starosta Brez-
nice Slavomír Brendza.

-ada-
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(Pokračovanie na strane 6.)

V piatok a v sobotu minulého 
týždňa sa v priestoroch kultúrneho 
strediska uskutočnili Stropkovské dni 
medu. Hlavným zámerom podujatia, 
ktoré sa v našom meste konalo už 
po tretíkrát, bolo spropagovať med 

a ostatné včelie produkty medzi ši-
rokou verejnosťou. Po slávnostnom 
otvorení sa vyhodnocovala výtvarná 
súťaž Včelár a včelári očami detí. 

Nasledovala prezentácia včelích 
produktov pre materské a základné 
školy spojená s prednáškou na tému 
Všetko o mede a včelích produktoch. 

Po jej skončení mohli deti ochutnať 
rôzne druhy zdravej sladkej pochúť-
ky. V popoludňajších hodinách prišlo 
na rad vyhodnotenie súťaže O naj-
krajší medovník, potom sa mikrofónu 
ujal lektor SZV Gabriel Foťko, ktorý 

prednášal na tému Propagácia znač-
ky Slovenský med. Počas celého dňa 
ochutnávali návštevníci med a iné 
včelie produkty, veľký záujem bol aj 

o populárnu medovinu. (V niektorom 
z nasledujúcich vydaní Spektra sa 
o výrobe tohto lahodného nápoja do-
zviete viac - pozn. red.)

„Med je prirodzený výrobok 
včely medonosnej, ktorý pripraví 
z nektáru kvetov a z iných slad-
kých rastlinných štiav. Preto je 
med mimoriadne cennou požíva-
tinou, potravinou a liekom. Med 
používajú ľudia od praveku. V na-
šich domácnostiach je med od 
dávnych čias nie lahôdkou, ale 
skutočným pokrmom, ktorý uží-
vame každodenne k mlieku, káve, 
chlebu ako doplnok týchto jedál. 
Med obsahuje mimoriadne hod-
notné a výživné látky, najmä také, 

ktoré potrebuje mladý, vyvíjajúci 
sa organizmus, preto je vhodný 
najmä pre deti. Obsah invertného, 
najmä hroznového a ovocného 
cukru, glukózy a fruktózy, ktorého 
je v mede vyše 70 %, organizmus 
vstrebáva a spotrebuje bez zaťa-
ženia žalúdka. Okrem toho med 
obsahuje dusikaté látky, malé 

množstvo kyselín a minerálne lát-
ky,“ dozvedeli sme sa od dlhoročné-
ho včelára Jozefa Bednárika. 

Najväčšiu pozornosť pútal pre-
dajný stánok Jána Kseniča zo Svidní-
ka ozdobený veľkou plastikou včelá-
ra. „S úsmevom zvyknem hovoriť, 
že včelárim už od troch rokov. Ako 
dieťa som pozoroval včely a zda-
lo sa mi, že nelietali, tak som vzal 
paličku a vyháňal som ich, aby 

Stropkovské dni medu majú za sebou tretiu kapitolu
išli do roboty. Doštípali ma tak, 
že som upadol do bezvedomia. 
Sestra ma zabalila do studených 
obkladov z kozieho mlieka a tak 
ma vlastne zachránila. Toto bola 
moja prvá skúsenosť s včelami. 
Neskôr som si urobil včelársku 
školu, takže včelárim už približne 
40 rokov. Nerobím to pre biznis, 
nemám veľa včiel, včelárenie je 
mojím koníčkom. Túto plastiku 
včelára som si urobil sám, ale už 
má aj syna, ktorý je trochu menší. 
Vystavím ho tu až na budúci rok,“ 

sľúbil a pokračoval: „Ponúkame 
medovinu, propolis, med. Všetko 
je to kvalitný pravý med, žiadny 
pančovaný. V dnešnej dobe sa 
totiž často predáva aj pančovaný 
med. Pred dvomi týždňami som 
bol na školení v Liptovskom Hrád-
ku a pani z Výskumného ústavu 
poľnohospodárskeho v Dolnom 

Kubíne nám hovorila, koľko pan-
čovaného medu, ktorý predávajú 
ako pravý med, je dnes na trhu. 
Takíto predajcovia robia zlé meno 
všetkým poctivým včelárom. Ľu-
ďom jednoznačne odporúčame 
kupovať med priamo od včelárov. 
Len vtedy majú záruku, že je nao-
zaj pravý.“

V sobotu sa konala odborná me-
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Stropkovské dni medu majú za sebou tretiu kapitolu
dzinárodná konferencia o včelárstve. 
Po otvorení a vystúpeniach hostí na-
sledovali prednášky na rôzne témy. 
Doc. MVDr. Juraj Toporčák PhD. 
prednášal na tému Diagnostika vče-
lích chorôb a ich liečenie, ukrajinský 
farmár Vladimír Ľach hovoril o cho-

ve včelích matiek (línia VUČKO) 
a MUDr. Štefan Košlík, CSc. pred-
nášal o možnostiach použitia vče-
lieho peľu pri kožných ochoreniach. 
V priebehu celého dňa bol zabez-
pečený predaj včelárskych potrieb 
a včelích produktov zo Slovenska aj 
z okolitých štátov. 

O krátke zhodnotenie Stropkov-
ských dní medu sme požiadali pred-
sedu ZO SZV v Stropkove Gabriela 
Foťka. „Organizáciu aj priebeh 

podujatia hodnotím veľmi vyso-
ko. Rád by som vyzdvihol nádher-
né výtvarné práce a medovníky. 
Účastníci výtvarnej súťaže Vče-
lár a včelári očami detí a súťaže 
O najkrajší medovník nasadili 
latku veľmi vysoko. Vytvorili ho-
tové umelecké diela a bolo veľmi 

ťažké rozhodnúť, ktoré práce sú 
najlepšie. Čo sa týka účasti vy-
stavovateľov a predajcov, tá je 
približne taká ako po minulé roky. 
Chcem zdôrazniť, že v piatok boli 
Stropkovské dni medu venované 
včelárom a verejnosti zo Strop-
kova a okolia. V sobotu sme mali 
medzinárodnú konferenciu. Išlo 
o prvú konferenciu konanú tohto 
roku na východe republiky. Počas 
prvého víkendového dňa tu bolo 

asi dvadsať predajcov včelár-
skych potrieb a včelích produktov 
aj z okolitých krajín. Som rád, že 
nás navštívili aj významní hostia 
zo Slovenska a zahraničia.“ Zau-
jímalo nás, či súčasnú hospodársku 
krízu pocítili aj včelári. „Keďže ceny 
včelích produktov sú na Sloven-

sku dlhodobo nízke a predajné 
ceny medu sú skoro najnižšie na 
svete, kríza sa nás vôbec nedo-
tkla. Čo sa týka vstupov do včelár-
stva ako je náradie a pod., zatiaľ 
sú ceny také isté, alebo nižšie ako 
v minulých rokov. Dopyt po mede 
stúpa, pretože priemerný vek vče-
lára je 62 rokov a stavy včelstiev 
nám v minulých rokov výrazne 
klesli. Ľudia si uvedomujú, že je 
lepšie kúpiť si med priamo od 

včelára ako z obchodu. Tým pá-
dom dopyt po priamom predaji 
medu od včelára stúpa. To je pre 
nás pozitívny signál.“ Gabriel Foť-
ko spomenul aj problémy, s ktorými 
slovenskí včelári dlhodobo zápasia. 
„V prvom rade je to klieštik - cho-
roba, s ktorou sa boríme a s kto-

rou musíme bojovať, pretože sa 
proti nej ešte nenašiel účinný 
liek. Tu, v našom regióne, nás pa-
radoxne trápia poľnohospodári. 
Začalo sa intenzívne mulčovanie 
lúk a v čase, keď včely potrebujú 
peľ a liahne sa nám zimná generá-
cia, nemajú ho odkiaľ nazbierať.“ 
Za najväčšie pozitívum slovenských 
včelárov označil kvalitný systém 
vzdelávania. 

-ada-

(Dokončenie zo strany 5.)

Výsledky súťaže Včelár a včelári očami detí
Do súťaže sa v tomto roku za-

pojilo viac ako 225 detí a žiakov 
materských a základných škôl mes-
ta a okresu Stropkov. Všetky práce 
budú vystavené vo vestibule kultúr-
neho strediska mesta Stropkov. 
Špeciálna kategória:
1. miesto - Jozef Šak,
2. miesto - Radka Bieliková,
3. miesto - Peter Radič (všetci 
z DDBM Stropkov).
I. kategória:
1. miesto - Katarína Gregorová (MŠ 
M. slovenskej),
2. miesto - Zuzana Fiľarská (MŠ 
A. Hlinku),
3. miesto - Stela Balážová (MŠ M. 
slovenskej).
II. kategória:
1. miesto - Lívia Vaškaninová,
2. miesto - Viola Ternová (obe zo 
ZUŠ F. Veselého),
3. miesto - Sofia Klebanová (ZŠ 
Konštantínova),
Cena vedúceho OŠK - Samuel Ko-
polovec (ZUŠ F. Veselého),
Cena poroty - Veronika Fiľarská 
(ZUŠ F. Veselého),
Cena predsedu ZO SZV - Veronika 
Vatehová (CZŠ sv. Petra a Pavla).
III. kategória:

1. miesto - Viktória Harmadová 
(CZŠ sv. Petra a Pavla),
2. miesto - Dajana Regrutová (ZŠ 
s MŠ Havaj),
3. miesto - Matúš Kimák (ZŠ Kon-
štantínova),
Cena vedúceho OŠK - Denisa Beri-
ková (ZUŠ F. Veselého),
Cena poroty - Kristína Slivková 
(ZUŠ F. Veselého),
Cena predsedu ZO SZV - Dominika 
Bačišinová (ZŠ s MŠ Kolbovce).
IV. kategória:
1. miesto - Lucia Poľaková (Gym-
názium),
2. miesto - Milan Fedák (ZŠ s MŠ 
Bukovce),
3. miesto - Petronela Čaklošová 
(Gymnázium),
Cena vedúceho OŠK - Klaudia 
Konárová a Denisa Hudáková (ZŠ 
s MŠ Havaj),
Cena poroty - Peter Čonka (CZŠ sv. 
Petra a Pavla),
Cena predsedu ZO SZV - Lenka 
Raková (Gymnázium),
Cena predsedu SZV - Matúš Fečko 
(ZŠ s MŠ Kolbovce).

Výsledky súťaže O najkrajší 
medovník

Súťažilo sa v dvoch kategóriách 

- do 16 rokov a dospelí. V obidvoch 
kategóriách bolo po 13 súťažiacich. 
Do súťaže sa zapojil aj Domov 
sociálnych služieb, Rehabilitačné 
stredisko pre zdravotne ťažko po-
stihnuté deti, Dom detí Božieho 
Milosrdenstva Stropkov a kolektív 
pedagógov 1. - 4. ročníka pri ZŠ 
Konštantínova v Stropkove. Na 
Stropkovských dňoch medu prezen-
tovali výsledky svojho snaženia aj 
členovia kreatívneho kurzu pečenia 
a zdobenia medovníkov.

I. kategória:
1. miesto - Lenka Madzinová (Strop-
kov),
2. miesto - Kristína Cipková (ZŠ 
s MŠ Havaj),
3. miesto - Anton Minka a Dávid 
Dančo (ZŠ s MŠ Havaj).
II. kategória:
1. miesto - Mgr. Slávka Olčáko-
vá (Stropkov),
2. miesto - Anežka Madzino-
vá (Stropkov),
3. miesto - Iveta Čajková (Kučín).
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Pripomenuli si 65. výročie Tokajíckej tragédie
Prednedávnom si na Spomienko-

vom stretnutí v Tokajíku pripomenuli 
65. výročie Tokajíckej tragédie. 

V novembri 1944 obsadila obec 
nacistická jednotka. Nepriateľ najskôr 
všetkých mužov sústredil pri kostole, 
neskôr ich presunul na lúku pod Pe-
reliskom. Tokajícki muži nastúpení 
v trojrade si vypočuli trestný rozkaz, 
na základe ktorého ich Nemci na 
mieste postrieľali. Z 34 chlapov sa 

podarilo zachrániť len dvom raneným 
- Michalovi Medvedzovi a Andrejovi 
Stropkovskému. Ženy a deti nemeckí 
vojaci vyhnali, dedinu vydrancova-
li a zapálili. Zhorelo 27 domov a 28 

hospodárskych budov, zachoval sa 
iba gréckokatolícky kostolík a jeden 
dom. 

Na počesť obetí tejto tragédie 
sa v sobotu 21. novembra uskutočnil 
Koncert pre Tokajík, na ktorom vystú-
pila ľudová skupina Vrštek z Banskej 

Bystrice so svojimi sólistami. Orga-
nizátormi akcie bolo Múzeum SNP 
v Banskej Bystrici. 

V nedeľu bola na programe ofici-
álna časť podujatia, ktorá začala sláv-
nostnou liturgiou v obecnom chráme. 
Potom sa všetci zúčastnení presunuli 
k pamätníku, aby pietnym aktom kla-
denia vencov za prítomnosti vojenskej 
stráže vzdali úctu obetiam Tokajíc-
kej tragédie. Spomienku na udalosti 

spred 65 rokov umocnila báseň v po-
daní zaslúžilého umelca Juraja Sar-
vaša. V ďalšej časti zazneli príhovory 
hostí. Pozvanie na stretnutie pri príle-
žitosti 65. výročia Tokajíckej tragédie 

prijali J. Sabo z Prezidentskej kance-
lárie SR v Košiciach, I. Solej z MO 
SR, A. Grafov - zástupca pridelenca 
obrany veľvyslanectva Ruskej fede-
rácie v SR, splnomocnenec vlády 
pre územnú samosprávu J. Turčan, 
J. Kralová z MO SR, M. Čaplovič 

z Vojenského historického ústavu 
v Bratislave, C. Vagnerová z Múzea 
SNP v Banskej Bystrici, vedúci Vo-
jenského múzea Svidník p. Latta, sta-

rostovia obcí Ostrý Grúň a Kľak, pri-
mátor mesta Stropkov P. Obrimčák, 
primátor mesta Svidník M. Bartko, 
P. Sečkár zo SZPB Banská Bystrica, 
p. Sičák zo SZPB Svidník, D. Zajaroš 

z PD Tokajík zo sídlom v Nižnej Olša-
ve, starostovia okolitých obcí, turisti 
z klubu Slávia Stropkov, turisti KST 
Beskyd Svidník, J. Uhrík zo ZO KSS 
Stropkov a ďalší. Oficiálnu časť osláv, 
ktorú moderovala Simona Medveco-
vá, uzavrela panychída za obete To-

kajíckej tragédie. 
Pre verejnosť boli bezpochyby 

najväčším ťahákom ukážky partizán-
skych bojov v podaní Klubu vojenskej 
histórie Čapajev z Michaloviec. Jeho 
členovia prostredníctvom bojových 
scén ako vystrihnutých z II. svetovej 
vojny symbolicky vtiahli asi 500 di-
vákov do pohnutého obdobia spred 

65. rokov. 
Podujatie približne tri mesiace 

vopred pripravovala starostka obce 
Jana Medvecová s členmi obecného 

zastupiteľstva. „Toto Spomienko-
vé stretnutie hodnotím ako vôbec 
najvydarenejšie a najdôstojnejšie 
v doterajšej histórii. Oficiálnu časť 
bezpochyby obohatil národný 

umelec Juraj Sarvaš, najväčšou 
atrakciou pre divákov boli ukáž-
ky partizánskych bojov v podaní 
Klubu vojenskej histórie Čapajev 
z Michaloviec. Boli sme milo pre-
kvapení obrovskou účasťou ši-
rokej verejnosti z celého východ-

ného Slovenska. Chcela by som 
poďakovať členom obecného za-
stupiteľstva za pomoc pri prípra-
ve podujatia, taktiež moderátorke 
Simone Medvecovej, ale aj našej 
kuchárke, ktorá sa starala o stravu 
všetkých hostí,“ v krátkosti zhodno-
tila starostka.

-ada-

Poďakovanie
Touto cestou ďakujem všetkým sponzorom, bez ktorých by len veľmi ťaž-

ko mohla obec Tokajík uskutočniť tak dôstojné a slávnostné spomienkové 
stretnutie: Pekáreň Šandal p. J. Maťaš, súkromný podnikateľ p. V. Perat, sta-
rostovi obecného úradu p. J. Pšarovi, starostovi obecného úradu Vyškovce 
p. J. Mruzovi, PD Nižná Olšava, ZO KSS Stropkov, poľovníckemu združeniu 
Tokajík, Múzeu SNP v Banskej Bystrici, ďakujem pani kuchárke J. Med-
vedzovej za prípravu dobrého guľáša, poslancom obecného zastupiteľstva 
Tokajík a všetkým tým ktorý sa podieľali na dôstojnom priebehu stretnutia.

Jana Medvecová, starostka Tokajíka

Kladenie vencov

Ukážky bojov z II. svetovej vojny predviedli 
členovia Klubu vojenskej histórie Čapajev

Ľudová skupina Vrštek z Banskej Bystrice

Poézia na počesť obetí Tokajíckej tragédie 
v podaní zaslúžilého umelca Juraja Sarvaša

Spomienkovú slávnosť moderovala Simona Medvecová
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Karmel oslávil tridsiatku
Pri príležitosti 30. výročia zalo-

ženia Miešaného speváckeho zboru 
Karmel sa minulú nedeľu vo farskom 
kostole Najsvätejšieho Tela a Krvi 

Pána uskutočnil jubilejný koncert. 
Za 30 rokov sa v tomto umeleckom 
telese vystriedalo okolo 70 členov. 
V súčasnosti v ňom pod vedením 
Ing. Andreja Nábožného pôsobí 39 
spevákov, vo svojom repertoári, kto-
rý tvoria prevažne cirkevné, národ-
né, ale aj ľudové piesne, má okolo 90 
skladieb. „Našim 
cieľom je v pr-
vom rade šírenie 
kresťanskej kul-
túry a duchov-
nej piesne ľud-
ským hlasom, 
ktorý vyviera 
z hĺbky duše 
a teší svojich 
p o s l u c h á č o v. 
Vlieva do ich 
sŕdc precítenou 
piesňou radosť 
a vytvára príjem-
nú atmosféru pri 
akejkoľvek uda-
losti,“ vyznal sa zbormajster Andrej 
Nábožný. 

Slávnosť otvorili samotní oslá-
venci piesňou Jubilate deo. Po jej od-
znení bol každý člen zboru obdarený 
kvetom a v nasledujúcich chvíľach sa 

slova ujala Terézia Potomová, ktorá 
koncert moderovala. Jubilujúcemu 
Karmelu symbolickými kyticami pies-
ní zablahoželali Miešaný spevácky 
zbor Božského Srdca zo Svidníka, 
Chrámový spevácky zbor pri chráme 
sv. Cyrila a Metoda zo Stropkova a 
Mužský zbor Bilgorajského kraja 

ECHO z poľského Bilgoraja. Vrcho-
lom slávnostného programu bolo 
vystúpenie operného speváka Igora 
Kucera, ktorého sprevádzala klaví-

ristka Simona Petrič-
ková. Umelec si na 
záver s oslávencami 
zaspieval Panis Ange-
licus od Césara Fran-
cka. Koncert zanechal 
v srdciach publika 
nezabudnuteľný ume-
lecký, ale aj duchovný 
zážitok. Po závereč-
nej piesni nasledovali 
osobné gratulácie od 
pozvaných hostí. V prí-
hovoroch okrem iného 
viackrát odznelo, že je 
vzácnosťou, aby malo 
mestečko ako Strop-

kov až dva cirkevné zbory veľmi vy-
sokej umeleckej kvality. 

História Karmelu siaha do roku 
1979. Zbormajster Andrej Nábož-
ný ako študent spieval v Zbore sv. 
Cecílie pri Dome sv. Alžbety v Koši-
ciach, a práve tam ho očarila krása 
zborového spevu. Po štúdiách sa 

vrátil do Stropkova a spolu s pánom 
kaplánom Antonom Fabiánom cho-
dieval hrať po dedinách na sväté 
omše. Práve kaplán Fabián prišiel 
s myšlienkou založiť miešaný spe-
vácky zbor. Vtedy 25-ročný Andrej 

Nábožný, laik s ohromným citom pre 
hudbu, túto myšlienku prijal. Zbor 
aktívne pôsobil až do revolučných 
zmien v roku 1989, kedy nastal zlom, 
ktorý spôsobili nové posuny, zmeny 
a chaos. V roku 1992 Karmel do-
časne zanikol. Zbormajster však vo 
svojom vnútri cítil, že k dirigovaniu 

sa niekedy v budúcnosti vráti. K ob-
noveniu činnosti zboru došlo začiat-
kom októbra 2004, kedy začal Andrej 
Nábožný so svojimi spevákmi písať 
novú históriu Karmelu. Tento počin 
úzko súvisí s príchodom dekana 

Jána Šveca Bilého do stropkovskej 
farnosti, ktorý si veľmi prial vypočuť 
si Karmel znovu. Zbor už tradične 
vystupuje na rôznych výmenných 

koncertoch nielen na Slovensku, ale 
aj v susednom Poľsku, zúčastňuje sa 
rôznych prehliadok speváckych zbo-
rov. Pri návšteve Krakova, Ríma či 
Benátok si Karmelisti vychutnali spev 
v každom chráme, ktorý navštívili. 
V tomto roku majú členovia zboru 
za sebou veľmi vydarené vystúpenia 

v Rzeszowe a v Bilgoraji, doposiaľ 
najväčší úspech však zaznamenali 
v bulharskom Kitene, kde v kategórii 
cirkevných zborov zvíťazili. 

„Spevácky zbor Karmel chce 
svoj zborový spev neustále zlep-

šovať a aj naďa-
lej pôsobiť nielen 
doma, ale aj v za-
hraničí. Mnohé 
úspechy, ktoré 
dosiahol, sú mo-
tívom ísť vpred 
a neustále sa zlep-
šovať. Zbor sa po-
stupne omladzuje, 
ale tento proces 
je ešte potrebný. 
Ak nám zdravie 
a sily dovolia, 
hlavnou úlohou 
zboru v budúc-
nosti bude aj na-
ďalej tvrdá práca, 
aby jej výsledkom 

bola náležitá oslava Boha a spo-
kojný a dojatý poslucháč,“ povedal 
Andrej Nábožný a všetkým členom 
zboru zaželal: „Prajem zboru veľké 

srdce pre spev, otvorené uši, aby 
ste počuli tú lásku, ktorá je ucho-
vaná v skladbách a chuť spievať 
pre poslucháča, aby ste si potom 
užili jeho potlesk.“ 

Bodkou za nádherným kon-
certom bola slávnostná recepcia 
v kaštieli.     -ada-
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Momentálne počasie nám umožňuje loviť vybrané druhy rýb až do kon-
ca roka. Väčšina rýb sa už stiahla na prezimovanie do hlbších a pokojnejších 
miest, preto sú najúčinnejšie pohyblivé spôsoby lovu. Pred sedavou rybačkou 
uprednostňujeme plávanú alebo feeder. Voda je čím ďalej priehľadnejšia a ryby 
sú opatrnejšie, preto je potrebné používať jemnejšie náčinie a tenšie vlasce. 

Väčšiu šancu na úlovok poskytujú rozľahlejšie stojaté vodné plochy, na 
ktorých je pokles teploty vody pozvoľnejší. Aj v neskorej jeseni je dobrá šan-
ca na ulovenie dravých rýb. Tieto lovíme najmä na prívlač, nastražená rybka 
je už príliš statická. Vynikajúci zážitok prináša ultraľahká prívlač, kde domi-
nuje jemnosť a drobné nástrahy.

Pri love kapra častejšie používame živočíšne nástrahy a kŕmime stried-
mejšie ako v lete, či skorej jeseni. Viac ako v lete je dôležitá presnosť kŕme-
nia – ryby už neprekonávajú za potravou dlhé vzdialenosti. Krmivo používa-
me kvalitnejšie, účinná príchuť je koriander, či aníz. 

V tečúcich vodách stále spoľahlivo lovíme biele ryby. 
Denný čas lovu rýb v kaprových vodách v mesiaci december: od 

7.00 do 20.00 hod.
Pripomíname povinnosť osvetlenia miesta lovu rýb po uplynutí jednej 

hodiny od západu slnka do času osvetlenia miesta lovu rýb prirodzeným 
svetlom.

Individuálna ochrana rýb v mesiaci december: pstruh potočný, pstruh 
jazerný, sih maréna, sih peleď a celoročne chránené druhy rýb a ostatných 
vodných organizmov.

V súvislosti s vyššou intenzitou lovu po jesennom zarybnení uvádzame 
dôležité skutočnosti potrebné k riadnemu výkonu rybárskeho práva:
1. Lov kapra rybničného na VN Stropkov (rybník Ondava) je povolený 

od 27. 11. 2009.
2. Lovná miera kapra rybničného je 40 cm. Loviaci si môže privlastniť 

v jednom dni, aj keď loví vo viacerých rybárskych revíroch, najviac 
dva kusy kapra rybničného. Ak si loviaci ako prvého privlastní kapra, 
ktorého hmotnosť je väčšia ako 7 kg, obmedzuje sa jeho denný úlovok 
na tento jeden kus kapra.

3. Upozorňujeme na povinnosť loviaceho pred začatím lovu zapísať do 
záznamu o úlovkoch čitateľne bez možnosti vymazania každý deň lovu 
s uvedením dátumu a čísla rybárskeho revíru, v ktorom bude lov vykoná-
vať. Čísla revírov MO SRZ Stropkov pre zápis do záznamu o úlovkoch: 
VN Stropkov 4 – 3840, VN Bokša I. 4 – 3240, Ondava 4 – 1680.

4. Každý loviaci rybár musí mať pri love meradlo potrebné na zistenie dĺžky 
ulovenej ryby, uvoľňovač háčikov a podberák.

5. Loviaci zapisuje ulovené a privlastnené ryby do záznamu, v ktorom 
uvedie druh ryby, jej dĺžku a hmotnosť. Každého uloveného kapra 
zapisuje loviaci do záznamu okamžite po jeho privlastnení. Ak loviaci 
nemal alebo si neprivlastnil úlovok, vyznačí túto skutočnosť po skončení 
lovu rýb v zázname vyčiarknutím príslušných kolónok. 

6. Ak loviaci rybu v mieste lovu vyčistí a zbaví vnútorností, jej zvyšky ne-
smie vhodiť do vody ani nechať na mieste lovu. Loviaci nesmie znečisťo-
vať okolie miesta lovu, vodnej plochy a pobrežných pozemkov. Znečis-
tenie miesta lovu je možným dôvodom na začatie disciplinárneho 
konania.

V prípade záujmu o uverejnenie zaujímavých úlovkov našich členov na 
nástenke MO SRZ, je možné fotografie v digitálnej forme zasielať na emailo-
vú adresu roman.kudic@gmail.com 

Fotografie radi uverejníme.

Okienko
Miestnej organizácie Slovenského rybárskeho zväzu Stropkov

*************** Rybár v decembri ***************

*************** Informácie pre členov MO SRZ STROPKOV ***************

******* Prezentácia úlovkov na nástenke MO SRZ STROPKOV *******

S pozdravom Petrov zdar                   Výbor MO SRZ

Minulú stredu darovali krv na HTO vo Svidníku títo bez-
príspevkoví darcovia krvi: Ján Makuta (6. odber), Ivan Boch-
novič (23.), Vladislav Kosť (6.), Miroslav Kosť (59.), Peter Boch-
novič (15.), Martin Urban (13.), Marek Barila (17.), Ing. Ondrej 

Slivka (14.) - všetci zo Svidníka, Marcela Kačmárová (4.), Beáta Kačmá-
rová (24.), Martina Fedorišinová (15.), Michal Burák (17.), Tomáš Berežný 
(10.), Jozef Luberda (10.) - všetci zo Stropkova, Maroš Červeňák (26.) 
- Beňadikovce, Marián Vatraľ (2.) - Potoky, Tomáš Pivovarník (5.) - Šar. 
Štiavnik, Ján Palij (3.) - Radoma, JUDr. Peter Matkobiš (11.) - Mestisko, 
Peter Palidrab (29.) - Mlynárovce, Marek Vavrek (53.) - Kalnište, Stanislav 
Košč (32.), Ján Franko (29.) - obaja z Vyšného Orlíka, Juraj Popik (28.) - 
Duplín, Lucia Rodáková (prvodarkyňa) - Svidníčka.

Od srdca k srdcu

Vďaka Vám za Váš šľachetný čin!
ÚzS SČK Svidník

Mesto Stropkov
Vás srdečne pozýva na

SPOMIENKOVÉ STRETNUTIE,
ktoré sa uskutoční

30. novembra 2009 o 14.00 hod.
pri príležitosti 65. výročia

oslobodenia mesta Stropkov
Program: 14.00 hod. - Pietny akt -  kladenie vencov k pamätnej tabuli
 - báseň
 - príhovory

OCENENIA MESTA
Vážení spoluobčania, aj v tomto roku sa obraciame na Vás so žiados-

ťou o zasielanie Vašich návrhov na osobnosti - kolektívy, ktoré sa význam-
ným spôsobom zaslúžili o rozvoj mesta Stropkov, jeho zveľaďovanie, propa-
gáciu a šírenie dobrého mena doma i v zahraničí.

V zmysle Všeobecne záväzného nariadenia VZN č. 6/2003 o zásadách 
a kritériách udeľovania čestného občianstva mesta, cien a vyznamenaní 
mesta Stropkov, schváleným osobám – kolektívom môžu byť udelené tieto 
ocenenia – vyznamenania mesta Stropkov: čestné občianstvo, cena mes-
ta, ďakovný list.

Mesto môže oceniť občanov – jednotlivcov, kolektívy, organizácie a in-
štitúcie. Zapojením sa do tejto spolupráce preukážete svoju spolupatričnosť 
a záujem o veci verejné, týkajúce sa života nášho mesta. Vaše návrhy oča-
kávame na tlačive s vyplnením všetkých údajov do 25. novembra 2009. 
Obálku s označením „OCENENIA MESTA“ zasielajte na adresu: Mesto 
Stropkov, Hlavná 38/2, 091 01 Stropkov alebo doručte pri na sekretariát 
mestského úradu. (Tlačivo si môžete vyzdvihnúť v kancelárii OŠK č.dv. 41, 
prípadne si ho môžete stiahnuť z internetovej stránky mesta Stropkov: www.
stropkov.sk).

Ak návrh nebude kompletný, vyzve sekretariát primátora predkladateľa 
a určí lehotu na doplnenie. Ak návrh nebude ani v tejto lehote doplnený, nie 
je možné ho akceptovať.

Všetkým vám, ktorí zodpovedne pristúpite k našej výzve vopred ďakuje-
me za návrhy a podnety, ktoré obdržíme.
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Cyrus Shahrad
TAJOMSTVÁ 

KRÁĽOVSKEJ 
RODINY
Slovom i ob-

razom zozna-
muje autor čita-
teľov s históriou 
a so súčasným 
životom britskej 

kráľovskej rodiny. Kniha je roz-
delená do šiestich kapitol - Život 
vo výkladnej skrini, Dvorské tra-
dície, Počiatky rozprávkového 
príbehu, Nefalšované kráľov-
ské škandály, Kráľovská rodi-
na v palebnej línii, Život a smrť 
princeznej Diany - a rozpráva 
o životnom štýle panovníkov, 
o etikete a ceremóniách, o his-
tórii kráľovských klenotov i deji-
nách rodu, o činoch najväčších 
britských monarchov, o mor-
ganatických svadbách a bizar-
ných stretoch kráľovskej rodiny 
s kritickou i loajálnou verejnos-
ťou. Autor nahliada do života 
významných členov kráľovskej 
rodiny netradičným spôsobom 
a odhaľuje fakty, ktoré zostávali 
zatiaľ neznáme. 

GALÉRIA 
GÉNIOV

200 osobností 
kultúry 20. 
storočia
D v e s t o 

osobností mo-
dernej sveto-
vej kultúry 20. 
storočia, pri každej z nich je 
stručne, prehľadne a prístupne 
opísaný život a dielo. Nájdete 
tu filozofov a mystikov, spiso-
vateľov, hudobníkov, maliarov, 
architektov a filmových tvorcov. 
Dozviete sa, ako sa skladateľ 
Gustav Mahler stal završova-
teľom tradície klasickej vážnej 
hudby, prečo sa nemecký filozof 
Heidegger priklonil k fašizmu, 
prečo považujeme J. R. R. Tol-
kiena za otca modernej fantasy 
a prečo milióny ľudí čítajú Kin-
gove horory. Poznajte (naše) sú-
časné vnímanie pravdy a krásy, 
napätia i hrôzy. Poznajte osudy 
slávnych ľudí, ktoré sú všedné, 
tragické aj škandálne, odhaľte 
kultúru vznešenú i bulvárnu. 

VEĽKÁ KNIHA 
RIEKANIEK

Zlatá brána 
otvorená,
zlatým kľúčom 
podoprená,
kto do nej vojde,
hlava mu zojde,
či je ona, či je on, 

nepustím ho z brány von.

Rubrika pripravená v spolupráci
s kníhkupectvom HVIEZDOSLAV

Rozprávkové kino 
V stredu 25. 11. 2009 prišli k nám do ABC CVČ deti z MŠ 

ul. Matice Slovenskej. Škôlkari sa prišli zabaviť, trochu si od-

dýchnuť od školských povinností a ponoriť sa do rozprávkového 
sveta. Na začiatok si deti zahrali rôzne hry, ako napr. „Človeče 
nehnevaj sa“ a potom si pozreli rozprávku. Bola raz..., kde bolo 
tam bolo..., a pod. Rozprávka má za cieľ poučiť a pobaviť deti. Aj 
my takouto cestou, premietaním rozprávok chceme deťom sprí-
jemniť voľné chvíle. Vždy sa tešia na nové a nové rozprávky a my 
sa tešíme na nich.

Tvorivá dielňa - pracujeme s hlinou
Hrnčiarstvo patrí k našim najstarším remeslám na Sloven-

sku. A my sme preto deťom ponúkli možnosť zahrať sa na ta-
kýchto remeselníkov . Túto možnosť využili žiaci zo ZŠ Vyšná 
Olšava, ktorí v stredu 18. 11. 2009 prišli k nám do ABC CVČ.

Tvorivé popoludnie sa nieslo v duchu blížiacich sa sviatkov 
Vianoc. Ako pracovný materiál sme si samozrejme vybrali hlinu, 

ktorú sme predtým poriadne vymiesili a pripravili ju na prácu. Deti 
sa mali rozhodnúť aký darček by najviac potešil ich rodičov a po-
tom ho aj samostatne vyrobiť. Žiaci pracovali veľmi usilovne a za-
nietene na svojich výtvoroch. Veľmi sa nám páčila chuť s akou sa 
pustili do práce a hlavne ich fantázia a zručnosť. Vyhotovené 
práce sme nechali poriadne vyschnúť, aby sme ich na budúcom 
stretnutí mohli ešte ozdobiť farbami, zabaliť a na ten najkrajší 
sviatok v roku podarovať tým, ktorí sú nám najbližší. 

Už teraz sa tešíme na budúce stretnutie.

Podujatia
1.12. - 31.12. Zábavný inter-

net (od 9.00-18.00 hod.) – CVČ, 
1.12.- 31.12. Premietanie roz-
právok a filmov (od 9.00-16.00 
hod.) – CVČ, 1.12. Z rozprávky 

do rozprávky - dopoludnie s MŠ – CVČ, 2.12. Počítačové hry 
pre deti - P.C. Kids - CVČ 3.12. Mikulášska čižma - tvorivá dielňa 
MŠ – CVČ, 4.12. Mikulášske prekvapenie - dopoludnie s deťmi 
z MŠ Brusnica – CVČ, 4.12. Grand Prix - 2. kolo majstrovstiev 
v šachu - CVČ

Výstavy
1.12.- 31.12. Veselé farbičky, téma: „Košík s ovocím“ – CVČ, 

1.12.- 31.12. Módny návrhár, téma: „Školská taška“ – CVČ, 
1.12.- 31.12. Poštová známka, téma: „Lesné plody“ – CVČ, 
1.12.- 31.12. Mladý spisovateľ - CVČ

RKC, Informačné centrum Humenné - „Hravé dopoludnie“

Dňa 13. 11. 2009 
(piatok) naše ABC 
CVČ navštívilo RKC, 
Informačné centrum 
z Humenného so 45 
deťmi rôznych veko-
vých skupín. Snažili 
sme sa im pripraviť hra-
vé dopoludnie. Najprv 
sa išli pozrieť do ZOO, 
ktoré sa im veľmi páči-
lo. Potom u nás si za-
hrali rôzne hry, surfovali 

po internete a pozreli si krásnu rozprávku v našom rozprávko-
vom kine.

Deti a ich vedúci odchádzali od nás veľmi spokojní, ďakovali 
za krásne dopoludnie, ktoré strávili u nás a tešili sa na ďalšie 
stretnutia.

Stolno-tenisový turnaj pre deti zo stolno-tenisového krúžku
Pre nad-

šencov stolného 
tenisu sme pri-
pravili vo štvr-
tok 19. 11. 2009 
stolnotenisový 
turnaj pre detí 
zo stolnoteniso-
vého krúžku pri 
ABC CVČ. Pri 
zelenom stole si 
mohli vyskúšať 

svoju šikovnosť mladí 
súťažiaci. Hralo sa vy-
lučovacím systémom. 
Do finále sa dostali tra-
ja najlepší hráči, ktorí 
hrali spôsobom „každý 
s každým“. Víťazi do-
stali diplomy a vecné 
ceny. 

Hlavným rozhod-
com bol ich vedúci 
krúžku pán Jozef Rys, 
ktorého deti majú veľmi 
rady za jeho dobrý trénersky prístup. Pedagogický dozor vyko-
nával Mgr. Viliam Mihok, ktorý turnaj organizoval a vyhodnotil.
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Zateplenie budov, sadrokartóny,
stierky, omietky, výmena okien,
dlažby, obklady, podlahy, maľby,
bytové jadrá, chodníky, zámkove 

dlažby, všetko za super ceny
- rýchlo a kvalitne -

Tel.: 0908 344 443,
Tel.: 0907 555 098,
Tel.: 0907 535 862.

PREDÁM

* Predám odstavčatá. Tel.: 742 
2281, 0908 854 981.
* Predám komplet súčiastky na 

stavbu malotraktora s predným 
náhonom, servo atď., elektrický 
kompresor, blok na Major 4011, 
komplet rozvody, vačkovú hriadeľ, 
kompresor, prídavnú prevodovku 
zo Zila - redukcia predného náho-
nu. Cena dohodou. Tel.: 0907 945 
024.
* Predám domácu masť. Tel.: 742 

8806.
* Predám ošípanú, 150 kg. Tel.: 

742 2703, 0904 330 701.
* Predám nové nepoužívané spo-

ločenské šaty, veľkosť 50, cena 
dohodou. Tel.: 0907 127 157.
* Predám obývaciu stenu a luster. 

Tel.: 0908 334 116.
* Predám kontajner na smetie po 

GO, stôl pod počítač, mraziaci box 
120 l. Tel.: 0911 961 318.
* Predám koženkovú sedaciu sú-

pravu málo používanú za výbornú 
cenu 200,- €. Tel.: 0918 439 954.
* Predám šteniatka NO. Tel.: 

0910 798 324.
* Predám plechovú búdu zo zin-

kovaného plechu. Rozmery 6x3m. 
Cena 330,- €. Tel.: 0905 754 948.
* Predám palivové drevo. Tel.: 

0918 418 407.
* Predám biciu súpravu Pacific, 

činely Sabian, čierna, nepouží-
vané, pingpongový stôl Harvard. 
Tel.: 0908 665 309.
* Predám kvalitné sušené huby 

4l/25,- €. Tel.: 0908 377 137.
* Predám snowboard F2 + nové 

viazanie. Tel.: 0915 315 961.

NEHNUTEĽNOSTI

* Dám do prenájmu 3-izbový byt. 
Tel.: 0903 639 980. 
* Predám 4 ha lesa - spoločnosť 

OBČIANSKA INZERCIA
urbariát + 2 ha v OV. Tel.: 742 
8767.
* Predám záhradku nad tehelňou. 

Tel.: 0907 970 220.
* Predám rodinný dom RK Doma-

ša Kelča. Tel.: 0905 138 355.
* Predám 4-izbový byt v OV vo 

Svidníku. Tel.: 0918 031 319.
* Predám garáž. Cena dohodou. 

Tel.: 0907 277 434.
* Predáme stavebný pozemok 

o výmere 1725 m2 na Majeri za 
rómskymi bytovkami. Tel.: 053 
451 0394.

AUTO-MOTO
* Predám Š- Felícia Combi 

1,3MPI, r.v. 99, tmavozelená far-
ba, tmavé fólie, centrál, ťažné, 
alarm, cena 1700,- €. Tel.: 0908 
443 349.
* Predám Peugeot Partner 1,4B, 

r.v. 97, bordová metalíza, centrál, 
fólie, cena 1430,- €. Tel.: 0908 443 
349.
* Predám Š-Favorit 136L Sportli-

ne bez TP a EVČ za symbolickú 
cenu. Tel.: 0908 124 742.
* Predám traktor ZETOR SUPER 

50. Cena dohodou. Tel.: 0905 138 
355. 
*Predaj a dovoz ojazdených áut. 

Možný lízing. Náhradné diely na 
PEUGEOT 206. Tel.: 0908 443 
349.
* Predám FIAT BRAVA. Cena do-

hodou. Tel.: 0944 286 031.
* Predám Š-FAVORIT, r. v. 1994. 

Cena dohodou. Tel.: 0908 362 
463.
* Predám elektróny 14 x 100, veľ-

kosť 14. Tel.: 0915 315 961.

RÔZNE
* Ponúkame stavebné práce 

- obklady, dlažby, celkové 
rekonštrukcie domov, bytové 
jadrá, omietky za ceny Vám ušité 
na mieru. Dohoda istá. Tel.: 0918 
682 945.
* Lesy SR, s. p., Odštepný závod 

Vranov zverejňujú ponuku na 
lesnícke (ťažbové, pestovateľské) 
práce dodávateľským spôsobom 
pre rok 2010 na Lesných správach 
Humenné, Zamutov, Koškovce, 
Stropkov, Medzilaborce, Udavské, 
Nižná Jablonka, Turcovce 

Renovácia vaní
priamo u zákazníka.

Tel.: 0915 869 735, 0911 869 735

Predaj počítačov, notebookov
a príslušenstva.

Tel.: 0907 664 322, 0905 701 476.

Predaj náplní do laserových
a atramentových tlačiarní.

Tel.: 0907 664 322, 0905 701 476.

Výhodne od Vás odkúpime vašu nehnuteľnosť.
Platba v hotovosti.

Nám SNP – Stará pošta
1. poschodie

Tel., fax: 0905 106 019,  
054/479 5885, 0915 964 114, lureta@post.sk
* Ponúkame na predaj byty v Stropkove
• 1- izb. byt v centre mesta
• 3-izb. byt v OV

Všetky nehnuteľnosti, bytov a RD 
nájdete na www.lureta.sk, www.reality.
sk, topreality.sk

Montáž strešných snehových zábran.
Tel.: 0905 480 575

LÍČENIE - svadby, stužkové,...
Tel.: 0918 069 460

Športbazár predáva lyže, lyžiarky, 
snowboardy, korčule, značkové turi-
stické topánky,...
Tel.: 0902 409 109

PRACOVNÉ PONUKY

V Stropkove posledné voľné miesta v kurzoch:
• Opatrovateľstvo
• Nemecký jazyk pre opatrovateľov

+ pomoc pri zamestnaní sa v Rakúsku
Tel.: 0915 544 915, 0908 532 660, 052 772 5029, 

a Sedliská. Záujemcovia môžu 
konkrétnejšie informácie získať 
na internete (www.lesy.sk) a na 
uvedených lesných správach 
v dobe od 1. 12. do 10. 12. 2009, 
alebo na tel. 0907 934 823 - 
Ing. Bača, 0918 334 706 - Ing. 
Čižmár.
* Masérske služby. Tel.: 0911 431 

922.
* Výcvik psov všetkých plemien. 

Tel.: 0910 798 324.
* Ponúkam osobnú prepravu od 

1 do 20 osôb minibusmi a nákl. 
dopravu do 2 t, aj zahraničie. 
Cena od 0,40 €. Kuriérske služby. 
Montáž slnečných konektorov. 
Ponúkam aj predaj a opravy kotlov 
+ kúrenie a voda. Tel.: 0905 824 
033.

DARUJEM
* Darujeme maštaľný hnoj. Tel.: 

742 3585.

STRATY 
A NÁLEZY

* Stratili sa dva psy plemena 
slovenský kopov. Tel.: 0904 628 
553.

MÓDA 
RIDA

zimný výpredaj
-20 %, -30 %

Srdečne Vás Pozývame do novootvoreného oddelenia
kvalitnej spodnej bielizne a termoprádla

pre celú rodinu za skvelé ceny.
Príďte, uvidíte a sami zhodnotíte!

Kde?
Na 1. poschodí obchodného domu oproti MsÚ

v predajni PEMsport.

Máte problémy v ženskej oblasti? 
Pomôžu vám liečivé anionové vložky. BIO 
predajňa ŽIVA Zdravá výživa Stropkov.

Kváskový celozrnný chlieb. Redu-
kuje váhu, oživuje trávenie, uvoľňuje 
zápchu. V BIO predajni ŽIVA Zdravá 
výživa Stropkov.

Potrebujete masáž?
Tel.: 0907 345 632

Obdarujte svojich blízkych. Salón 
JAS ponúka poukazy na masáže.
Tel.: 0907 345 632

Predajňa Second hand na ul. 
Hrnčiarskej v RD (bývalá Mestská 
polícia) Vás pozýva na nákup.

Do 4. 12. 2009 zľava 30 %.

LUCY BOUTIQUE Vás pozýva na 
nákup dámskej, pánskej a detskej 
módy s VIANOČNÝMI ZĽAVAMI. 
Nájdete nás na ul. Mládeže 
501/1, (pri základnej škole, oproti 
kaštieľu).

* Prijmeme čašníka(čku). Tel.: 0911 067 777.
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Inzerovať v Spektre
sa oplatí

PLASTOVÉ OKNÁ - SUPER CENY

150x150 T od 129,- € (3886,- Sk)

150x160 N od 149,- € (4489,- Sk)

180x150 T od 146,- € (4398,- Sk)

210x150 T od 159,- € (4790,- Sk)

210x160 N od 187,- € (5634,- Sk)

225x160 N od 220,- € (6628,- Sk)

240x150 T od 199,- € (5995,- Sk)

240x160 N od 225,- € (6778,- Sk)

Balkónové dvere + okno
od 199,- € (5995,- Sk)

Vchodové dvere plné zateplené od 275,- € (8285,- Sk)

  bezpečnostné od 360,- € (10845,- Sk)

SVIDNÍK BARDEJOV PREŠOV HUMENNÉ
ul. MUDr. Pribulu 1 Radničné nám. 10 ul. Levočská 1 ul. Kukoreliho 58
Tel.: 054 752 4094 Tel.: 054 470 6773 Tel.: 051 778 3259 Tel.: 0918 240 726

0905 409 727 0918 515 456 0918 390 163
damijo@post.sk damijobj@post.sk damijopo@post.sk damijohn@post.sk

DAMIJO KOMPLET s.r.o.
Všetky ceny sú s DPH
Zobrazené sú rozmery
okenných otvorov

Vchodové dvere plastové presklenné 1-krídlové od 389,- € (11719,- Sk)

 2-krídlové od 559,- € (16840,- Sk)

Hlavná 65
(obchodný dom)
STROPKOV

Aktuálna ponuka na
WWW.PEHACOM.SK

Tel.: 742 2938      Mobil: 0905 253 489

Notebook TOSHIBA Satellite L500-1EH s WINDOWS 7
Dvojjadrový INTEL T4400/ 2GB RAM, HDD 500GB, DVD 
SM, 15.6“ displej, WiFi, WEBCAM, WINDOWS 7 HOME PRE-
MIUM

519,- € s DPH (15 635,39 Sk)

INTERNET ADSL – AKCIA:
Dátovo neobmedzené pripojenie rýchlosťou 2048 
kbit/s za 11,90 €/mesiac (358,50 Sk) počas celej doby 
viazanosti, (18 mes), DSL modem za 0,04 € (1,19 Sk). 
K tomu zadarmo 5 schránok elektronickej pošty a 5 MB 
miesta pre web

CD média od 15 
centov (4,52 Sk), 
DVD média od 20 
centov (6,03 Sk)

SUPER AKCIA !!!
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VV a Rada 
OOFZ:

1. Zaoberali sa vy-
hodnotením jesennej 
časti 2009/2010 súťa-

ží OOFZ.
2. Schválili termín Konferen-

cie, ktorá sa uskutoční 23. januára 
2010 o 10.00 hod. vo Svidníku. 
Miesto a program budú účastní-
kom konferencie oznámené v ďal-
ších ÚS a pozvánkach. 

Sekretariát OOFZ:
1. Na základe poverenia VV 

a Radou OOFZ uverejňuje Sek-
retariát OOFZ časť Stanov OOFZ, 
ktorých články sa týkajú Konferen-
cie OOFZ: 

Konferencia OOFZ (čl. 10):
Najvyšším orgánom OOFZ je 

Konferencia, ktorá sa koná najme-
nej raz za dva roky, pričom voľby 
orgánov sa konajú raz za štyri 
roky. Termín a miesto konania 
Konferencie stanoví Rada OOFZ 
30 / tridsať / dní vopred a informuje 
o tom neodkladne jednotlivé kluby, 
združených i čestných členov. 

Príprava Konferencie (čl. 
11): 

1. Kľúč k voľbe delegátov na 
Konferenciu OOFZ stanoví Rada 
OOFZ. Rešpektuje pritom zastu-
piteľnosť všetkých klubov dospe-
lých, ktoré riadi VsFZ a SFZ. 

2. Každý klub môže zastupo-
vať iba jeden delegát. 

3. Konferencie OOFZ sa zú-
častňujú členovia Rady OOFZ 
ako delegáti s právom hlasovať. 
Výkonný výbor OOFZ a predse-
dovia komisií OOFZ sa zúčast-
ňujú Konferencie OOFZ s hlasom 
poradným, ak nie sú delegovaní 
oblastnými zväzmi ako delegáti 
s právom hlasovať. 

4. Konferencie sa môžu s hla-
som poradným zúčastniť aj zvole-
ní zástupcovia združených členov 
OOFZ a jeho čestní členovia. 

5. Rada OOFZ je oprávne-
ná pozvať na Konferenciu OOFZ 
ďalšie osoby, ako hostí, pokiaľ to 
považuje za potrebné vzhľadom 
na obsah prerokovávaných zále-
žitostí. 

6. Konferencia OOFZ je schop-
ná uznášania, ak je prítomná nad-
polovičná väčšina pozvaných de-
legátov s právom hlasovať. 

7. Konferenciu OOFZ riadi 
predsedajúci, ktorý je spravidla 
členom Výkonného výboru OOFZ.

8. Návrhy koncepcie rozvo-
ja futbalu v pôsobnosti OOFZ, 

Úradná správa č. 20 zo dňa 
16. novembra 2009

zmeny stanov a poriadkov OOFZ, 
rovnako tak prihlášky za zdru-
žených členov OOFZ, návrhy na 
členstvo OOFZ v regionálnych 
združeniach, či návrhy na vystú-
penie z nich, musia byť členmi, 
združenými členmi a čestnými 
členmi, ako i inými osobami zasla-
né Rade OOFZ 15 dní pred dňom 
konania Konferencie OOFZ. Rada 
OOFZ zabezpečí zaslanie týchto 
návrhov účastníkom Konferencie 
OOFZ. Návrhy, ktoré budú poda-
né neskôr, alebo až na Konferen-
cii OOFZ, je možné prerokovať len 
so súhlasom väčšiny prítomných 
delegátov.

9. Ak majú byť na Konferencii 
OOFZ uskutočnené voľby funkci-
onárov, je Rada OOFZ povinná 
najneskôr 1/jeden/ mesiac pred jej 
konaním ustanoviť volebnú komi-
siu.

Právomoc a pôsobnosť 
Konferencie OOFZ (čl. 12):

1. Konferencia má v rámci pô-
sobnosti OOFZ právomoc normo-
tvornú, kreačnú, rozhodovaciu a 
kontrolnú.

2. Konferencia OOFZ:
a/ prerokováva správu o činnosti 

OOFZ od predchádzajúcej 
Konferencie OOFZ – jej súčas-
ťou je správa o činnosti Rady, 
Výkonného výboru a odbor-
ných komisií,

b/ schvaľuje stanovy OOFZ, kon-
cepciu rozvoja futbalu OOFZ, 
ich zmeny a iné základné 
smernice a pokyny,

c/ potvrdzuje členov Rady OOFZ 
a delegátov na Konferenciu 
VsFZ a SFZ, ktorí boli zvolení 
na oblastných konferenciách, 
volí predsedu OOFZ, predsedu 
Revíznej komisie, podpredse-
dov OOFZ, ostatných členov 
Výkonného výboru OOFZ 
a členov Rady OOFZ.

d/ príjme do OOFZ združených 
členov a volí čestných členov.

e/ rozhoduje o návrhoch riadnych 
a združených členov.

f/ prerokováva a rozhoduje o 
otázkach v týchto stanovách 
neupravených, ak tieto súvisia 
s organizáciou a činnosťou 
OOFZ.

g/ rozhoduje o vstupe OOFZ do 
iných telovýchovných , alebo 
športových organizácií, ako 
aj o vystúpení z organizácií, 
ktorých je členom.

h/ rozhoduje o zániku OOFZ. 
OOFZ Svidník

Stolný tenis
Piatkové deviate 

kolo prinieslo prvú re-
mízu v tomto súťaž-
nom ročníku o ktorú 
sa postarali družstva 

STOPka a Centrál „F“. Tesne ví-
ťazstvo si vybojovala Svidnička nad 
favorizovaným áčkom Bokše. Na 
prvé body stále čakajú stolní tenisti 

Radomy a V. Hrabovca. Práve tieto 
dve družstva sa stretnú v najbliž-
šom kole. 

STOP Oľšavka – ŠŠK Cen-
trál Spojená škola Svidník „F“ 

9:9 (Pašeň 3,5; Mulik 3; Harvilko 
2,5 – Dudáš 3,5; Petrík 3; Antoš 
1,5; Leško 1) TJ ŠM Staškovce - 
Stropkov „B“ Tisinec 4:14 (Mich-
ľovič 4 – Timan, J. Čabala st., Joz. 
Čabala po 3,5; Hrušč 3; Jurko 1,5) 
Breznica - Brusnica „A“3:15 ( Goč 
ml. 2,5; Rys 2; Kuriľak 
0,5 – Ľ. Antoš 4; M. 
Antoš 3,5; J. Antoš 3; 
Fečko 1,5; Čabala 1) 
Svidnička - Bokša 
„A“ 10:8 (T. Noga 
4,5; Vl. Noga 3,5; So-
ľanka 2 – Tirer 3,5; J. 
Bedruň 2; Bujdoš 1,5; 
B. Bedruň 1) Bokša 
„B“- ŠŠK Centrál 
Spojená škola Svid-
ník „E“ 3:15 Polivčak 

2; T. Kekeľ, Biroš po 0,5 –Kosť 4,5; 
M. Baran 4; Vasiľ 3,5; Lažo 3) TJ 
Cerber Cernina - GS V. Hrabovec 
13:5 ( F. Špak 4; Ľ. Špak 3; B. Re-
viľak 2,5; Hamarčak 2; Škriab 1; R. 
Reviľak 0,5 – T. Bičej 2; M. Medvec, 
Krajnik po 1,5) TJ Radoma - JMC 
Lužany 0:18 (E. Tomko, Sabol, M. 
Cigan, Ľ. Tomko po 4,5) 

10. kolo 04.12.2009 17.30 
hod.

ŠŠK Centrál Spojená škola 
Svidník „F“- JMC Lužany; GS V. 
Hrabovec - TJ Radoma; ŠŠK Cen-

trál Spojená škola Svidník „E“-TJ 
Cerbel Cernina; Bokša „A“-Bokša 
„B“,

Brusnica „A“ - Svidnička; Strop-
kov „B“ Tisinec – Breznica; STOP 
Oľšavka - TJ ŠM Staškovce

-ku-

1. JMC Lužany 9 9 0 0 113:49 27
2. Stropkov „B“ Tisinec 9 8 0 1 110:52 25
3. Bokša „A“ 9 6 0 3 109: 53 21
4. Brusnica 9 6 0 3 100:62 21
5. ŠŠK Centrál Svidník „F“ 9 5 1 3 100:62 20
6. Svidnička 9 5 0 4 107:55 19
7. Breznica 9 5 0 4 105:57 19
8. ŠŠK Centrál Svidník „E“ 9 5 0 4 88:74 19
9. STOP Oľšavka 9 4 1 4  91:71 18
10. ŠM Staškovce 9 4 0 5 77:85 17
11. ŠK Bokša „B“ 9 3 0 6 52:110 15
12. TJ Cerbel Cernina 9 2 0 7 46 :116 13
13. TJ Radoma 9 0 0 9 17:145 9
14. GS V. Hrabovec 9 0 0 9 14:148 9

Tabuľka

TJ Radoma - zľava Radomský, Ľ.Pavlišin, Čula, T. Pavlišin, Surma

STOP Oľšavka - zľava stoja Mulik, Harmada, Pašeň, Harvilko
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O. Brendza postúpil nomináciou na FIFA listinu 
medzi svetovú rozhodcovskú elitu

Po Ľubošovi Micheľovi a Edu-
ardovi Cichom má Ondavský ob-
lastný futbalový zväz vo Svidníku 
ďalšieho zástupcu zo svojich ra-
dov na rozhodcovskej FIFA listine. 
Na základe návrhu Komisie roz-
hodcov SFZ a schválenia Výkon-
ným výborom SFZ bude v roku 
2010 reprezentovať Slovensko 
medzi svetovou elitou Ondrej 
Brendza. Slovenská rozhodcov-
ská obec bude mať na FIFA listi-
ne zastúpenie piatimi rozhodcami 
a desiatimi asistentmi rozhodcov. 
„Zaradenie na FIFA listinu vní-
mam ako obrovský úspech. 
Z pohľadu kariérneho postupu 
je to strop, hoci postupovať 
v rámci medzinárodnej hierar-
chie sa dá vždy. Rovnako ako je 

pre hráčov vrcholom reprezen-
tácia svojej krajiny, je pre nás 
rozhodcov maximom možnosť 
ukázať naše schopnosti na me-
dzinárodnej scéne. Na druhej 
strane, zaradenie do reprezen-
tácie alebo v tomto prípade na 
FIFA listinu neznamená nič, po-
kiaľ nepotvrdíme svoje kvality 
na trávniku. V roku 2010 sa pre 
mňa otvárajú nové možnosti, 
čo vnímam ako výzvu prispieť 
k potvrdeniu dobrého mena 
slovenského rozhodcovstva 
v medzinárodnej konkurencii,“ 
uviedol Ondrej Brendza. 

Zaradením na FIFA listinu sa 
pre rozhodcov a ich asistentov 
otvárajú dvere pre pravidelné no-
minácie na stretnutia európskych 

pohárov, kvalifikačné zápasy, či 
záverečné turnaje všetkých veko-
vých kategórií. Slovensko má pre-
dovšetkým vďaka Ľ. Micheľovi, či I. 
Šramkovi vo svete vysoké renomé 
a preto pred novou nástupnickou 
generáciou slovenských rozhod-
cov stojí úloha potvrdiť kredit z mi-
nulosti. „Momentálne sme v situ-
ácii, kedy po ukončení aktívnej 
kariéry Ľ. Micheľa a V. Hriňáka 
nemáme v I. a II. skupine hlav-
ného rozhodcu, čo znamená, že 
zatiaľ nemôžeme počítať s tým, 
aby naši rozhodcovia pískali 
napr. zápasy Ligy majstrov vo 
fáze ako sme boli zvyknutí ešte 
z nedávnej minulosti. Nominá-
cie asistentov sa síce odvíjajú 
od nominácií hlavných rozhod-
cov, ale záležať bude aj na nás 
ostatných, aby sme kompaktne 
pôsobili ako celá štvorica a do-
kázali, že si zaslúžime dôveru aj 
v ťažších stretnutiach,“ pozna-
menal O. Brendza. 

Po skúsenostiach z Pohára 

UEFA si O. Brendza pripísal na 
konto ďalšie vystúpenie na me-
dzinárodnej scéne v kvalifikácii 
o postup na Majstrovstvá Európy 
hráčov do 21 rokov v meraní síl 
Litva – Macedónsko. V zápase 
mužstiev, ktoré už nemali mož-
nosť miešať kartami na najvyšších 
priečkach, vyhrali v Kaunase do-
máci 1:0. „Litva je basketbalová 
krajina, čomu zodpovedala aj 
atmosféra na štadióne. Hralo sa 
pred minimom divákov v sych-
ravom počasí a na ťažkom te-
réne. Tréneri obidvoch tímov 
skúšali nových hráčov pre ďalší 
kvalifikačný cyklus. Zápas mal 
úroveň priemerného stretnutia 
našej dorasteneckej ligy. Keďže 
hráči neboli na adekvátnej fut-
balovej a technickej úrovni, viac 
sa bojovalo ako hralo, ale na 
druhej strane náš podiel práce 
nevybočil z bežného rámca. Pre 
rozhodcov to nebol ťažký zápas 
a aj delegát ho označil ako easy 
match,“ hodnotil O. Brendza. -im-

I. Bilecová má za sebou 
úspešný tenisový rok 2009

„Hľadáme teniso-
vých olympionikov“ je 
názov súťaže chlapcov 
a dievčat do 9 rokov. 
Tento rok v kategórii 

Hľadáme tenisových olympionikov 
(HTO) súťažila na tenisových tur-
najoch v rámci Slovenska a Čiech 
aj žiačka 4. ročníka ZŠ Konštan-
tínova v Stropkove Izabella Bile-

cová, ktorá je hráčkou Tenisovej 
akadémie Prešov. Halovú sezó-
nu začala na celoštátnom turnaji 
v Michalovciach 6. - 7. decembra 
2008, na ktorom získala v dvojhre 
2. miesto. Začiatkom tohto roka 
sa v mesiacoch január až apríl 
uskutočnila séria medzinárodných 

halových turnajov v Brne, kde zís-
kala 3., dve 4. a 6. miesto. V Ko-
šiciach 9. mája 2009 na kurtoch 
TK-Akademik začala letná sezóna 
turnajom, na ktorom postúpila až 
do finále. To jej zaručilo postup 
na celoslovenský turnaj do Ban-
skej Bystrici pod názvom Kids 
Cup, kde obsadila 4.miesto. Letná 
sezóna pokračovala bodovaný-

mi turnajmi: 4. - 5. 
júla, TK-Mladosť 
Košice - 1. miesto, 
26. júla, Spiš. N. 
Ves - 3. miesto, 
1. - 2. augusta, 
1. TK Humenné - 
3. miesto, 8. - 9. 
augusta, TK Micha-
lovce - 2. miesto. 
Na základe týchto 
umiestnení postú-
pila na záverečný 
turnaj HTO-TOUR 
do Košíc. Pri účasti 
16 dievčat získala 
3.miesto v dvojhre. 
Vrcholom tohto-
ročnej sezóny bol 
V. ročník detského 
Davis Cupu a Fed 
Cupu s nadáciou 
SPP. Tak ako po 
minulé roky, aj cez 
tohtoročný prvý 
októbrový víkend 
sa pod strechou 

Národného Tenisového centra 
(NTC) v Bratislave urputne bojo-
valo o celkový triumf. Pri účasti 
12 družstiev dievčat sa TA-Pre-
šov, ktorej je hráčkou umiestnila 
na veľmi peknom 3. mieste, keď 
vyhrali nad TK-Komárno 3:2 na 
zápasy.      -db-

Stolnotenisový oddiel ŠŠK Centrál Spojená škola Svidník 
pozýva všetkých priaznivcov stolného tenisu v najbližšiu nedeľu 
6. 12. 2009 do telocvične Spojenej školy vo Svidníku kde sa 
v priebehu dňa odohrajú dve majstrovské stretnutia. O 10.00 
hod. sa začne stretnutie II ligy kde domáce družstvo ŠŠK Cen-

trál Spojená škola Svidník privíta TJ Topspin Margecany a o 13.30 hod. 
začína stretnutie III ligy medzi ŠŠK Centrál Spojená škola Svidník „B“ 
a Bela nad Cirochou.     -ku-

Pozvánka

Úspešný víkend stolných 
tenistov ŠŠK Centrál 
Spojená škola Svidník

Vo ôsmom kole sa tri stolnotenisové družstva ŠŠK Centrál 
Spojená škola Svidník predstavili u svojich súperov. Déčko vo 
štvrtej lige odohralo svoje stretnutie v domácom prostredí.

II liga
TJ Veterán Poprad – ŠŠK Centrál Spojená škola Svidník 

5:13 
B: Kurečko, Močilenko po 4,5; Kostelník , Vodila po 2;

III liga
Družba Bardejov „C“ – ŠŠK Centrál Spojená škola Svidník „B“ 8:10
B: Dubec, Kmiť po 3,5; Nemec 2; Kurečko st.1

IV liga
Družba Bardejov „E“ – ŠŠK Centrál Spojená škola Svidník „C“ 9:9
B: Kmiť 3,5; Štefanco, Dudáš po 2; Kurečko 1,5 

ŠŠK Centrál Spojená škola Svidník „D“ - STO Bzenov 10:8
B: Kosár 4,5; Ivančo 2,5; Petrík 2; Kosť 1

Hrané dňa 29. 11. 2009 
ŠK Orion Belá n/C - STMK Stropkov 16:2

Stropkovčania vysoko prehrali a najbližšie ich čaká zápas 
v domácom prostredí s TJ Družba Bardejov D ktorý odohrajú 6. 
12. 2009 o 10.00 hod.

Body za Stropkov: Stolárik 1,0/3,5; Kočiš 0,0/4,5; Bunda 1,0/3,5; Čabala 
0,0/4,5

III. liga sk. 
SEVEROVÝCHOD
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1. Bardejov 8 4 2 2 12:6 14
2. Topoľany 8 3 2 3 9:10 11
3. V. Opátske 8 3 2 3 12:17 11
4. Lok. Košice 8 3 1 4 8:12 10
5. V. Tatry 8 2 4 2 6:11 10
6. Snina 8 2 3 3 9:10 9
7. Giraltovce 8 2 3 3 7:11 9
8. N. Hrušov 8 2 1 5 10:16 7
9. Barca 8 1 1 6 7:17 4
10. Stropkov 8 1 1 6 8:23 4
11. Svidník 8 0 3 5 5:14 3
12. V. Šariš 8 0 3 5 7:18 3
13. Krásna 8 1 0 7 3:14 3
14. Sp. Podhradie 8 1 0 7 5:22 3
15. Sobrance 8 0 2 6 6:18 2
16. Sabinov 8 0 0 8 1:20 0

Vonku

1. Topoľany 8 7 1 0 23:6 22
2. Bardejov 8 7 0 1 27:5 21
3. Snina 8 7 0 1 19:4 21
4. Giraltovce 8 7 0 1 16:3 21
5. Stropkov 8 6 2 0 19:5 20
6. Lok. Košice 8 5 3 0 13:4 18
7. Sp. Podhradie 8 5 3 0 14:61 8
8. Sabinov 8 4 4 0 12:5 16
9. Krásna 8 4 3 1 10:5 15
10. V. Šariš 8 4 3 1 9:6 15
11. N. Hrušov 8 4 2 2 17:10 14
12. V. Tatry 8 4 2 2 10:6 14
13. Barca 8 4 1 3 15:9 13
14. V. Opátske 8 2 3 3 11:13 9
15. Svidník 8 3 0 5 8:14 9
16. Sobrance 8 2 1 5 16:14 7

Doma

1. Bardejov 16 11 2 3 39:11 35
2. Topoľany 16 10 3 3 32:16 33
3. Snina 16 9 3 4 28:14 30
4. Giraltovce 16 9 3 4 23:14 30
5. Lok. Košice 16 8 4 4 21:16 28
6. Stropkov 16 7 3 6 27:28 24
7. V. Tatry 16 6 6 4 16:17 24
8. N. Hrušov 16 6 3 7 27:26 21
9. Sp. Podhradie 16 6 3 7 19:28 21
10. V. Opátske 16 5 5 6 23:30 20
11. Krásna 16 5 3 8 13:19 18
12. V. Šariš 16 4 6 6 16:24 18
13. Barca 16 5 2 9 22:26 17
14. Sabinov 16 4 4 8 13:25 16
15. Svidník 16 3 3 10 13:28 12
16. Sobrance 16 2 3 11 22:32 9

Tabuľka po jesennej časti

Stropkov sa dokázal vrátiť na víťaznú 
vlnu a opäť si získal rešpekt

Jesenná časť súťažného roč-
níka 2009/2010 by sa v podaní 
hráčov MŠK Tesla Stropkov dala 
na grafe znázorniť stúpajúcou kriv-
kou, pretože mužstvo sa posúvalo 
kolo po kole vyššie, aby sa po prvej 
polovici súťaže zastavilo so ziskom 
24 bodov na 6. mieste. Len pre po-
rovnanie v sezóne 2008/2009 mali 
Stropkovčania v rovnakej fáze na 
konte iba 12 bodov a túlali sa na 
tabuľkovom chvoste. „Podarilo 
sa nám skonsolidovať pomery 
v mužstve. Chlapci začali brať 
futbal vážnejšie, čo sa podpísalo 
pod ich účasť na tréningoch. Ich 
dochádzka na tréningy, pokiaľ 
študenti neodišli na vysoké ško-
ly, bola naozaj vysoká a to sa pre-

mietalo aj do výkonov. Zlepšila 
sa tiež atmosféra v kabíne a vý-
sledkom je aktuálne 6. miesto,“ 
reagoval na našu poznámku tréner 
MŠK Tesla Stropkov Alojz Lehocký 
a smerom k jesennej časti dodal: 
„Naše predstavy o postavení 
mužstva v tabuľke sa naplnili 
a to aj napriek tomu, že vstup 
do sezóny nám celkom nevyšiel. 
Príprava trvala veľmi krátko, iba 
štyri týždne, a z toho posledné 
dva týždne, kedy sme mali ladiť 
formu a hľadať optimálne zlože-
nie základnej zostavy, som pre 
pracovné povinnosti pri muž-
stve nemohol byť. V prvých zá-
pasoch sme sa nie vždy presne 
trafili do zloženia zostavy, ale po 
prehre v Snine nastal v našej vý-
konnosti obrat a začalo sa nám 
dariť viac.“ 

Stropkov sa v posledných sezó-
nach trápil. Mužstvo ani po zostupe 
z II. ligy nedokázalo výraznejším 
spôsobom nastúpiť na víťaznú 
vlnu, ale po jeseni 2009 môžeme 
hovoriť o prvých pozitívnych zme-
nách pomerov. Partia okolo kapi-
tána K. Pavlíka potvrdzovala svoju 
silu predovšetkým na domácom 
trávniku, kde nevyhrala iba s lídra-

mi súťaže Bardejovom a Topoľan-
mi, no výkonmi hráči určite neskla-
mali. Ani na trávnikoch súperov 
herne nehrali Stropkovčania druhé 
husle, no sľubne rozohrané partie 
sa nekončili vždy podľa pomeru síl 
na ihrisku. „S každým úspešným 
výsledkom sebavedomie hráčov 
stúpa. Niektorí chlapci sa aj na-
priek svojej kvalite nedokázali 
vždy prejaviť na ihrisku. Muž-
stvo po doplnení mladšími hráč-
mi získalo nový impulz a silu. 
Káder sa postupe omladzuje a 
práve mladá krv priniesla viac 
behavosti a oživenie. V niekto-
rých dueloch nám možno chý-
bali skúseností, ale myslím si, že 
noví hráči priniesli so sebou aj 

dávku hernej kvality,“ vysvetľoval 
A. Lehocký.

MŠK Tesla sa k 6. miestu pre-
pracoval aj napriek pasívnemu skó-
re. Vysoký počet gólov si Stropkov 
pripísal na konto predovšetkým na 
trávnikoch súperov, kde má v tom-
to štatistickom ukazovateli najhor-
šiu vizitku. „Začiatok sezóny nám 
nevyšiel a to sa muselo niekde 
prejaviť. V našom prípade sme 
doplatili na vysoký počet inka-
sovaných góloch na ihriskách 
súperov. V prvých kolách sme 
hľadali optimálne zloženie zo-
stavy a keď sa nám to podarilo, 
prišli aj lepšie výsledky. Pri po-
hľade na štatistiku druhej polo-
vice jesene nastal nielen posun 
v tabuľke, ale zlepšil sa i pomer 
nášho skóre,“ dodal A. Lehocký. 

Realizačný tím A-mužstva sa 
musel v priebehu prvej polovice sú-
ťaže popasovať s viacerými situá-
ciami, kde sa žiadala v tréningovom 
procese maximálna improvizácia. 
Vychádzajúc z tohto konštatovania 
získava aktuálne postavenie tímu a 
jeho výkony pridanú hodnotu. „Na 
našej úrovni sú podmienky vždy 
limitované pracovnými povin-
nosťami hráčov. Okrem toho po 

prvej polovici súťaže v októbri 
začalo desať hráčov študovať 
na vysokých školách a ich účasť 
na tréningoch nebola optimálna. 
Zároveň ani moje pracovné zara-
denie mi nedovoľovalo pravidel-
ne sa zúčastňovať tréningov, ale 
na druhej strane sa chcem po-
ďakovať vedeniu firmy Alfastav 
pánovi Žatkovičovi a pánovi 
Polaščíkovi za to, že mi v rámci 
možností vychádzali v ústrety 
a umožnili mi venovať sa mojim 
povinnostiam pri mužstve,“ zdô-
raznil A. Lehocký. 

Pod úspešnú jesennú časť sa 
podpísali predovšetkým kolektívne 
výkony, ale dôležitým faktorom bola 
stabilná forma individualít, ktoré sa 
posunuli v hierarchii mužstva medzi 
nositeľov kvality. „Platí, že rovnako 
ako sa herným výkyvom nevyhlo 
celé mužstvo, stalo sa to aj jed-
notlivcom. Myslím si však, že ra-
pídny nárast výkonnosti ukázal 
brankár J. Biroš, ktorý nás 
viackrát podržal v dôležitých 
momentoch. Obranná formá-
cia sa postupne stabilizovala 
a v druhej polovici podávala 
vyrovnané a kvalitné výkony. 
Prínosom bol príchod M. Ka-
pišovského, pretože ukázal 
ako veľmi vie byť platným 
hráčom. Potešil ma aj Ľ. Ken-
toš, ale nesmie poľaviť z na-
stúpenej cesty. Svoj futbalo-
vý potenciál ešte nevyčerpal 
a pokiaľ bude ďalej na sebe 
poctivo pracovať, bude sa 
určite zlepšovať. V útoku sa 
presadzoval M. Fečko a to aj 
napriek kondičným restom. 
Jeho zdravotný stav mu ne-
umožňuje trénovať v plnej 
miere, ale v útoku sme sa 
mohli na neho spoľahnúť. 
Ani ďalší hráči, ktorí dosta-
li príležitosť, nesklamali. 
Niekto sa svojej šance chytil 
viac, niekto menej, no všetci 
prispeli k tomu, že nám po je-
sennej časti patrí 6. miesto. 
Zároveň ma teší všeobecný 
nárast výkonnosti a kvality. 
Keď chlapci vydržia a podarí 
sa nám absolvovať kvalitnú 
zimnú prípravu, v jari sa nám 
bude dariť ešte viac,“ konšta-
toval A. Lehocký. 

Pýchou Stropkova je prá-
ca s mládežou. Aj v súčasnom 
kádri obliekajú klubový dres 
jeho odchovanci a práve táto 
devíza by mala byť motiváciou 
pre neustále skvalitňovanie 
podmienok pre hráčov a re-
alizačné tímy. „Myslím si, že 
spolupráca medzi trénermi 
všetkých našich kolektívov 
od žiakov až po A-mužstvo 

je veľmi dobrá. Navzájom si do-
kážeme poradiť, pomôcť, tešíme 
sa spolu z našich výsledkov a to 
všetko sa prenáša do správnej 
atmosféry. Za dôležité považu-
jem, že sa dokážeme dohodnúť 
s trénermi staršieho dorastu 
a spolu konzultujeme naše pri-
ority. Z našej strany by nebol 
problém vytiahnuť do A-mužstva 
3 – 4 hráčov, ale dohodli sme sa, 
že do kádra staršieho dorastu 
nebudeme zasahovať, lebo by 
to mohlo uškodiť jeho prvoligo-
vým ambíciám. Vzhľadom na sú-
časné postavenie tímu v súťaži 
by sme však v zimnej príprave 
a jarnej časti dali radi príležitosť 
aj hráčom, ktorí po tejto sezóne 
pre vekovú hranicu v staršom 
doraste končia, ale ako som po-
vedal, každý krok budeme spo-
lu medzi trénermi konzultovať,“ 
zdôraznil na záver nášho rozhovo-
ru A. Lehocký.     -im-
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Mesto Stropkov pozýva:

20. výročie
Nežnej revolúcie

Výstava fotografických 
a novinových materiálov zo 
súkromných archívov Ing. 

Metoda Buráka a p. Tomáša 
Manduľu vo vestibule kultúr-

neho strediska.

Týždeň GALENOS UNIVERSA KAPPA FONTÁNA  PROXIMA Dr. Max
 Hlavná 1544/65 Hlavná 1649 Akad. Pavlova  oproti  pri štvorobvode v nemocnici
 obchodný dom    pri pošte pri nemocnici far.kostolu  
  49. 2009 ————— ————— ————— —————       30.11.-6.12. —————
  50. 2009 —————        ————— ————— ————— —————  7.12.-13.12.
  51. 2009      ————— 14.12.- 20.12. ————— ————— ————— —————
  52. 2009 21.12. - 27.12. ————— ————— ————— ————— —————
  53. 2009 ————— ————— 28.12. - 3.1. ————— ————— —————
    1. 2010      ————— ————— —————   4.1.- 10.1. ————— —————
    2. 2010 11.1. - 17.1. ————— ————— ————— ————— —————

Rozpis pohotovostných služieb lekární v meste Stropkov

VAŠE OHLASY
Riešenie krízy po našom...

V prechádzajúcom čísle týž-
denníka Spektrum, s pohoršením 
či s rozčarovaním, som si prečítal 
článok s nadpisom – Darček špor-
tovcom, v ktorom bolo deklarované 
odobrenie nespustenia zimnej ľado-
vej plochy (klziska alebo ak chcete 
zimného štadiónu) stropkovskou 
mestskou radou. Vraj z dôvodu „aj 
zlého technického stavu zariade-
nia“. Ešte v novoročnom bilancovaní 
predchádzajúceho roka pán primátor 
hrdo hovoril o snahe udržať šport 
v meste a položil aj otázku, citujem: 
„Koľko okolitých miest dnes finan-
cuje prevádzku zimného štadióna?“ 
Mám taký pocit, že z okresných až 
na Medzilaborce, všetky! Dokon-
ca majú kryté ľadové plochy, resp. 
čoskoro ich budú mať. V Stropkove 
nebudeme mať pomaly nič. 

Robíme opatrenia, ktoré škodia 
tomuto mestu, ale samozrejme s pat-
ričným zdôvodnením. Zimný štadión 
– prestárle zariadenie, lyžiarsky vlek 
– prestárle zariadenie, kino – nezá-
ujem občanov, futbal to má na mále 
– sponzor neprichádza, mestská 
športová hala bude mať na čas od 
športu chtivých ľudí pokoj - dúfajme, 
že len na čas, letné kúpalisko – zlé 
počasie v letných mesiacoch, pla-

váreň – ešteže je krytá, zoo prežíva 
len vďaka obetavosti partie ľudí, R4 
– dávno rozhodnuté, obchvat mesta 
- a čo okolité obce, priemyselný park 
– investor nie je, námestie – majitelia 
pozemkov nechcú ustúpiť (ani sa im 
nečudujem, mimochodom, a čo tie 
strechy na nových polyfunkčných do-
moch), skládka TKO, byty atď. Hro-
mada otázok a hromada výhovoriek! 
Alebo je to ináč?  

Akosi to v našom meste všet-
ko dlho trvá alebo niekedy až príliš 
rýchlo prichádzajú tzv. tiež-riešenia. 
Čo potom robiť, kam ísť? Čo s voľ-
ným časom? Mamičky s deťmi, ško-
láci, mládež... Pohoršenia nad tým, 
že naša mládež chodí po krčmách 
a v uliciach robí problém sú už asi 
zbytočné. Dajme mládeži a aj sebe 
možnosť využiť voľný čas zmyslupl-
nejšie.

Hľadajme ďalej možnosti ušetriť 
niečo v pokladni, odstavujme, ne-
spúšťajme, ne…, ale nie to čo má 
slúžiť a slúži občanom mesta a širo-
kého okolia.

Každý môže mať na vec svoj po-
hľad a určite aj má. Takto to vidím, 
vnímam a počujem ja a taký je na to 
môj názor. Či už s tým budete alebo 
nebudete súhlasiť.

Jozef

Budúce voľby (nielen do VÚC):
kandidát č. 1 (Strana 1) – 3 €
kandidát č. 2 (Strana 2) – 1 l hrušky
kandidát č. 3 (Strana 3) – drevo 
na zimu
kandidát č. 4 (Strana 2) – 0,5 kg sa-
lámy a 10 rožkov
kandidát č. 5 (Strana 1) – 25 kg ze-
miakov

Pozor, AKCIA!
Pri zakrúžkovaní kandidátov č. 

2. a č. 4 (Strana 2) dostávate navyše 
20 kg múky (polohrubej).

Zmena cien vyhradená (závisí 
od účasti).

Akcia platí v deň volieb od 7.00 
do 22.00 hod.

Otázka č.1:
Ak niekto kupuje hlasy, robí to 

preto, aby sa dostal za poslanca 
VÚC a pomohol svojmu okresu? 
Prečo by kupoval?

Otázka č.2:
Ak niekto kupuje hlasy, robí to 

preto, aby sa dostal za poslanca 
VÚC kvôli platu (cca 400 EUR/me-
sačne)? Potom vyvstáva otázka, 
oplatí sa mu to? 500 hlasov x 3 € = 
1.500 €, návratnosť 4 mesiace. Pek-
né. Ale pre 400 EUR mesačne robiť 
takéto SVINSTVO? Je 400 € mesač-
ne tou motiváciou?

Otázka č.3:
Ak niekto kupuje hlasy, prečo to 

teda robí?
Rómovia aj cigáni sa už nau-

čili, že aj tak nikto z kandidátov pre 
nich nič nespraví, tak pôjdu voliť len 
vtedy, ak im niekto za to niečím za-
platí. Nečudujem sa im. Za situáciu 
vo voľbách si môžeme sami igno-
ráciou volieb. Najbližšie sú v júni. 
Parlamentné (celoslovenské). Nech 
v nich rozhoduje volič, ktorý ide voliť 
svojich z vlastného presvedčenia. Ak 
sa to nezmení, tak „posledný nech 
zhasne“...

Kamil Bodnár

Osobnosť Slovenska
V našom regióne už máme 

úspešne po oslavách 60-tého výro-
čia založenia Gymnázia v Stropko-
ve, a tiež aj po voľbách do VÚC. Tie 
nám ešte stále vehementne pripo-
mínajú veľkolepé bilbordy a plagáty, 
sľubujúce viac ako možné.

 V tieni týchto okázalých udalostí 
mi dovoľte, aby som Vám predstavil 
skromného človeka z nášho regió-
nu. Isteže, do spoločnosťou uzná-
vanej celebrity mu ešte veľa chýba. 
Neusmieva sa šarmantne z plagá-
tov, nemá herecké sklony ani schop-
nosť teatrálne namotávať dav na 
nepravdu. Dokonca, nenosí ani ten 
správny „dres“, iba zostáva verný 
„len“ poctivej práci, pokore a túžbe 
dať svetu zo seba to najlepšie. Ho-
vorím o RNDr. Jaroslavovi Antošovi, 
CSc., (absolvent Gymnázia v Strop-
kove, školský rok 1968/1969, III. B 
trieda ), Osobnosti Slovenska, ktorá 
posunula oblasť výskumu jadrovej 
fyziky o hodný kus dopredu. Možno 
je málo na to, aby sa naňho spome-
nulo pri jubilejných oslavách Gym-
názia v Stropkove, v každom prípa-
de je dosť na to, aby mohol pôsobiť 
( aj pôsobí ) na najrenomovanejších 
prestížnych svetových pracoviskách 
v oblasti výskumu fyziky vysokých 
energií.

Po ukončení Prírodovedeckej 
fakulty UPJŠ v Košiciach, v roku 
1974, Dr. Antoš nastúpil pracovať 
do Ústavu experimentálnej fyziky 
SAV v Košiciach, odkiaľ absolvoval 
niekoľkoročné pobyty na najšpič-
kovejších svetových pracoviskách, 
akými sú: SUJV, Dubna, Rusko, 
DESY Hamburg, Nemecko, CERN, 
Švajčiarsko, Institute of Physics 
Academia Sinica, Taiwan. Od roku 
1992 tiež pravidelne každoročne 
absolvuje krátkodobý študijný pobyt 
vo FNAL, Batavia, USA. Je autorom 
niekoľkých originálnych metód urče-
nia hmotnosti top kvarku a spoluau-
torom experimentu CDF, ktorým bolo 
vynájdenie top kvarku realizované. 
Podľa svetovej fyzikálnej komunity, 
spomínaný vedecký objav má hod-
notu Nobelovej ceny, na ktorú bol aj 
nominovaný. Momentálne však ide 
len o procedurálny problém. Pretože 
je objav výsledkom práce celého au-
torského kolektívu a Nobelovu cenu 
možno udeliť najviac jeho trom čle-
nom, ostáva pre túto chvíľu uvedená 
otázka nezodpovedaná.

 RNDr. Jaroslav Antoš, CSc., je 
členom rôznych svetových i domá-
cich vedeckých organizácií a pre svoj 
značný prínos do svetovej i slovenskej 
vedy bol tiež zaradený medzi Osob-
ností Slovenska. Ing. Ján Antoš

Všetci už netrpezlivo očakávame 6. de-
cember, keď k nám príde Mikuláš.

Na Základnej škole Mlynská 
v Stropkove je táto tradícia za-

chovaná už niekoľko rokov. 
V tomto roku Mikuláš poteší 
deti v škole už 4. decembra. 
Po stretnutí s deťmi v škole 
Mikuláš v sprievode prváčikov 
odíde do Mestskej knižnice 

v Stropkove, kde sa stretne so 
žiakmi prvého ročníka miestnych 

základných škôl. 
Mikuláš sa teší na náhod-

né stretnutia s deťmi aj dospelými 
po ceste zo ZŠ Mlynská do mestskej knižnice v čase od 10.00 do 
10.30 hod. Okoloidúcich poteší sladkou odmenou. ZŠ Mlynská

Mikuláš pozýva


